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  EDITORIAL
Vážení občania!

Máme tu prvé vydanie tohtoročných novín. Na-
chádzame sa v hektickom období, ktoré nám 
pripravuje jedno prekvapenie za druhým. O vy-
sokých cenách energií, vysokých cenách tovarov 
a služieb, o neustálej neistote v spoločenskom 
živote a pod. už pomaly ani nemá zmysel ho-
voriť, sú to témy, ktoré sa nás dennodenne do-
týkajú, avšak viacmenej sú mimo nášho dosahu. 
Pri písaní týchto riadkov vždy zvažujem, kto-
rý problém obce vytiahnuť, alebo akým úspe-
chom našej obce sa pochváliť. Pripravujeme sa 
na jarnú a letnú sezónu, snažíme sa pripravo-
vať kultúrne akcie, aj keď je treba si uvedomiť, 
že vzhľadom na situáciu na trhu cien budeme 
musieť minimalizovať výdavky kde sa len bude 
dať. Snažíme sa pripravovať techniku na sezónu 
kosenia, riešime rozvojové projekty na rekon-
štrukciu kultúrneho domu, vybudovanie foto-
voltaických panelov na budovách vo vlastníctve 
obce, snažíme sa nájsť riešenia na rozvoj našich 
spolkov a organizácií a pod. Vecí na ktorých 
pracujeme momentálne je veľké množstvo a ve-
ríme, že sa nám podaria naplniť, aby sme našu 
obec mohli ďalej rozvíjať. Jedným z problémov, 
ktorými sa teraz zaoberáme je plánovaná vý-
stavba spaľovne komunálnych odpadov, ktorá 
sa skrýva pod názvom Centrum cirkulárnej eko-
nomiky Šaľa. Prečo o tom píšem? Mnoho z Vás 
sa ma pýta, prečo bojujeme s veternými mlynmi 
a podobne. Pre nás má táto záležitosť dva po-
hľady. Prvým z nich ste práve Vy, naši obyva-
telia. V minulosti sme mali na túto tému neplat-
né referendum, neplatným bolo len z dôvodu, 
že neprišlo na neho viac ako 50% voličov. Pre 
nás je však bezpredmetné či je platné či nie. My 
sa na neho pozeráme tak, že cez 85% hlasov v 
tomto referende bolo proti výstavbe spaľovne. Z 
tohto dôvodu máme od Vás mandát, Vás v tejto 
problematike zastupovať s tým, že nepodporí-
me výstavbu takéhoto zariadenia. Takisto máme 
mandát od obecného zastupiteľstva, ktoré v mi-
nulosti prijalo uznesenie v ktorom jednoznačne 
nesúhlasili s výstavbou tohto zariadenia. Toto je 
prvý pohľad, ktorý nás ženie v tomto projekte 
ďalej. Druhý pohľad je ten, že sme presvedčený 
o tom, že  projekt ako je postavený je nevhod-
ný pre okres Šaľa a pre obyvateľov našej obce. 
Našim prvoradým cieľom okrem rozvoja obce, 
je chrániť životy a zdravie našich obyvateľov a 
rovnako aj životné prostredie v ktorom žijeme. 
Samotná ústava nám garantuje život v zdravom 
životnom prostredí a z tohto dôvodu si myslí-
me, že je potrebné poukazovať na tento projekt. 

V neposlednom rade je pre nás zarážajúce, že ak 
prejdú všetky tieto zámery, ktoré momentálne 
sú v okrese Šaľa, tak v našom okrese budú cel-
kovo postavené 4 spaľovne odpadov. Tento fakt 
už považujeme za hrubý výsmech našim obyva-
teľom a zaráža nás, že žiadna iná samospráva sa 
proti tomuto nebúri. Aby sme síce veci uviedli 
na správnu mieru, obce okolo Vlčian sa vzbú-
rili proti projektu, ktorý má byť neďaleko nich, 
avšak na ostatné akosi pozabudli. Hovoríme o 
boji s veternými mlynmi, pretože podporovate-
lia spaľovne celú vec postavili tak, že vlastne sa 
volí medzi zlom a menším zlom. Toto považu-
jeme za tragédiu. V prenesenom slova zmysle 
môžeme povedať, že stojíme na kraji priepasti 
a jediným riešením je skočiť a dopadnúť, avšak 
ani jedno riešenie neponúka dlhodobý koncept 
toho ako nepadnúť na dno. Ponúka len okamži-
tý pád, alebo pád, ktorý tak či tak nastane, ale 
o pár rokov. K tejto téme by sme mohli kľud-
ne venovať celé noviny a stále by ostalo mnoho 
faktov, mnoho otáznikov, mnoho problémov 
nezodpovedaných. Pre bližšie informácie v 
tomto sledujte facebook, resp. náš web. Ospra-
vedlňujem sa za editoriál, ktorý sa nesie skôr v 
negatívnom duchu, avšak ak sa na to pozrieme 
z iného uhľa pohľadu tak zistíme, že to až tak 
negatívne byť nemusí. Tak ako stojíme teraz na 
začiatku jari, kedy všetko rozkvitá a všetko sa 
prebúdza. Tak aj v tomto boji stojíme len na za-
čiatku celého príbehu, ktorý je len a len na nás 
ako ho napíšeme. Je to, ale aj na Vás, Váš hlas 
musí byť počuť. Je potrebné, aby sme vedeli, aký 
máte názor na výstavbu spaľovne. Vy ste nádej 
na to, že to celé zvrátime. Vy ste naším hnacím 
motorom, pre koho to robíme, pretože veríme a 
myslíme si, že to stojí za to, aby sme aj za cenu 
veľkého boja ochránili naše a Vaše zdravie a ži-
votné prostredie. Pretože nás sa budú pýtať naše 
deti, čo ste spravili pre to, aby sa nám tu lepšie 
žilo a keď nám túto otázku položia tak môžeme 
hrdo vyhlásiť, že spravili sme pre to všetko čo 
bolo v našich silách. Preto to berme ako výzvu, 
ako niečo nové, a poučme sa z prírody, že po 
zime sa prebúdza a prekvitá do krásy. Ani my v 
tomto úsilí neklesajme na mysli a pozerajme sa 
na veci z pozitívnej stránky, veď nie nadarmo sa 
vraví, že pred svitaním býva najväčšia tma. Na 
záver mi dovoľte vám popriať krásne chvíle pri 
čítaní našich novín, krásne chvíle v týchto jar-
ných dňoch a verím, že sa na nadchádzajúcich 
kultúrnych akciách stretneme a budeme môcť 
pozhovárať.
                                 Mgr. Oliver Berecz, starosta obce     
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3. zasadnutie obecného zastupiteľstva sa konalo 13. feb-
ruára 2023 a jedným z prvých bodov boli žiadosti o poskytnutie 
dotácií. Starosta pripomenul, že v rozpočte bola na ne vyčlenená 
suma 20 tisíc Eur, žiadosti prišli na sumu 38 tisíc Eur, preto už 
na zasadnutí komisie športu, školstva, mládeže a kultúry členo-
via navrhli upraviť rozpočet a na dotácie použiť sumu 27 tisíc Eur. 
Mgr. Berecz ďalej informoval, že OZ „Keď nevládzeš, tak pridaj...“ 
vzhľadom na obmedzený rozpočet obce svoju žiadosť o poskyt-
nutie dotácie stiahlo. Potom sa slova ujala predsedníčka komisie 
športu, školstva, mládeže a kultúry, informovala, že na svojom 
zasadnutí sa komisia podrobne zaoberala jednotlivými žiados-
ťami a každú riadne zvážili s tým, že ak si organizácie dokážu 
časť výdavkov pokryť účastníckymi poplatkami, tieto položky boli 
zo žiadosti vylúčené. Členovia komisie dôkladne skontrolovali 
vyúčtovanie dotácií za predchádzajúci kalendárny rok, zistili po-
rušenie niektorých ustanovení zmluvy a rozhodli o vypracovaní 
manuálu na vyúčtovanie, aby žiadatelia vedeli, ako pri vyúčtovaní 
postupovať. Členovia komisie schválili návrh na pridelenie dotá-
cií a ten predložili komisii finančnej, podnikateľskej a nakladania 
s majetkom obce, ktorá tento návrh podporila. Predseda komisie 
FPaNMO Ing. Hlavatý oboznámil poslancov o rokovaní komisie, 
na ktoré boli pozvaní aj zástupcovia jednotlivých organizácií a 
združení, aby mali priestor na vyjadrenie. Obe komisie sa zhodli 
na potrebe zmeniť platné VZN o dotáciách a pripraviť nový návrh 
VZN. Starosta otvoril diskusiu k tomuto bodu programu, prihlásil sa 
poslanec PaedDr. Suba, PhD., ktorý sa zaujímal, aké nezrovnalos-
ti boli zistené pri kontrole vyúčtovania. K. Tusková povedala, že ich 
bolo viac, organizácia predložila nedostačujúce doklady, niektoré 
výdavky neboli v súlade so zmluvou. Ing. Gašpierik konštatoval, 
že boli vlastne vykonané dve kontroly, komisia zistila nedostatky 
a pani kontrolórka nie. PaedDr. Suba, PhD. povedal, že si veľmi 
váži, že na zasadnutie prišli zástupcovia niektorých organizácií a 
navrhol dať im slovo. Prvá sa prihlásila p. Lenčéšová z OZ Farao, 
ktorá uviedla, že si dala spočítať náklady na štartovné, preteky, 
materiálne zabezpečenie a ďalšie výdavky, vyšla jej suma 27 ti-
síc Eur. Zdá sa jej nespravodlivé, že niektoré organizácie dostanú 
dotácie aj na občerstvenie na pretekoch, vie, že peňazí je málo, 
ale 400 Eur, ktoré navrhli komisie pre OZ Farao, sa jej zdá málo, 
dostať dotáciu po sto Eur na každé dieťa s trvalým pobytom v obci. 
Radi by usporiadali podujatia aj v obci, ale nemajú tu podmienky, 
musia ich usporiadať inde. Organizujú medzinárodné preteky, jej 
dcéra bola šéf Equipy, to sa v jazdeckom športe ešte nestalo a 
máloktorá obec sa môže pochváliť takýmto úspechom svojich ob-
čanov. Podľa nej sa to nedá porovnávať s niekým, kto hrá okresnú 
ligu a zaslúžili by si viac peňazí. 
Mgr. Berecz príspevok zhrnul, vyjadril sa, že je ťažké určiť výšku 
príspevku na jedno združenie, na dieťa alebo dospelého. On si 
preveroval, či je povinnosťou odôvodniť výšku poskytnutej dotácie, 
podľa hlavnej kontrolórky je to dobrovoľné. Nikto nechce znižovať 
úspechy OZ Farao, ale výška príspevku na dotácie je obmedze-
ná a sú tu organizácie, ktoré svoju činnosť vykonávajú celoročne. 
Keď sa pani Lenčéšová pozrie na pomer medzi žiadosťou a po-
skytnutou dotáciou, aj Csemadok pýta 4000 Eur a dostane 1200, 
hoci majú veľa členov a usporadúvajú napr. zábavu, ale on osobne 
nechce ísť do debaty, že na jedno dieťa sa poskytne suma 100 
Eur. 
V. Lenčéšová upozornila, že niektorí žiadatelia dostali peniaze na 
občerstvenie na pretekoch, to sa jej zdá čudné, že takáto položka 
sa dotuje z peňazí občanov. Pre ňu a jej dcéru peniaze nie sú, ale 
na občerstvenie áno. Ten, kto sa snaží a hradí veci zo súkromného 

vrecka, nedostane na základné veci. Pani Hečová z Klubu JDS sa 
zapojila do tejto diskusiu, ako povedala pred týždňom, sú veľmi 
vďační za každé Euro, aj naďalej budú pomáhať, ako vedia, ale 
chcela by povedať, že z dotácie si občerstvenie nehradia, lebo 
má pocit, že táto poznámka sa týkala ich organizácie. V. Lenčéšo-
vá namietala, že pani Tusková povedala, že stolní tenisti žiadajú 
dotáciu na občerstvenie. K. Tusková ju upozornila, že ona neu-
viedla, na aké položky stolným tenistom bude dotácia poskytnu-
tá. P. Hečová dodala, že pri každej akcii ich členky napečú a tiež 
prispejú z vlastných zdrojov. Potom starosta požiadal o stanovisko 
Ing. Klincka, ktorý poďakoval za pomoc a podporu, ktoré im boli 
poskytnuté, nech to bolo v akejkoľvek výške. Vychádza z reálnej 
situácie a hoci je suma znížená, futbalisti zavedú krízové opatre-
nia a budú fungovať. Budú hľadať aj iné zdroje, nespoliehajú sa 
len na financie zo strany obce. PaedDr. Suba, PhD. povedal pani 
Lenčéšovej, že diskusiu začala zo zlého konca, útočila na ostatné 
organizácie, hoci všetky spĺňajú podmienky, organizujú podujatia, 
niektoré pre deti, je samozrejmé, že im dajú napr. lízanky. Sám má 
dcéru, ktorá jazdí na koni a druhá je vicemajsterkou sveta v plut-
vovom plávaní, nepýtal pritom od obce ani cent, lebo by sa necítil 
komfortne. Požiadal pána starostu, aby dal organizáciám priestor, 
obaja ďalší štatutári sa zachovali korektne. Futbalisti majú množ-
stvo publicity vďaka práci s mládežou, majú ľudí na údržbu, traktor, 
platia energie. Osobne ho veľmi mrzí, že občianske zoskupenia 
doplácajú na túto krízovú situáciu a on sám podporoval OZ Farao, 
lebo vedel, že organizuje barel cup v našej obci. Dodal, že je sku-
točne zvedavý na správu pani kontrolórky o vyúčtovaní dotácií za 
predchádzajúci rok. V. Lenčéšová uviedla, že nechcela útočiť na 
športovcov ani dôchodcov, ona si ich váži, ale nepáči sa jej návrh 
z hľadiska komisií. Ona sa už dva roky snaží stať členkou komi-
sie športu, školstva, mládeže a kultúry, posiela žiadosti na obecný 
úrad, lebo sa dozvedela, že aj ona ako občan môže byť členkou 
komisie. Poslala žiadosť aj teraz, vraj ju musia poslanci odsúhlasiť. 
Prekáža jej, že jednému sa preplatí aj minerálka a druhý dostane 
málo, chcela by pomôcť nájsť nejaký kľúč na poskytovanie dotácií. 
V každom športe sa nedá prepracovať k svetovému úspechu, ale 
pokúsiť sa určiť, ako podporiť náklady, ktoré žiadatelia majú, ona 
si uvedomuje, že sú pri každom klube iné, ale na občerstvenie? 
Nechcela útočiť, išlo jej o to, že komisie by mali rozhodovať na zá-
klade nejakého kľúča a jej sa nedarí do komisie dostať. Starosta jej 
odpovedal, že nájsť univerzálny kľúč je takmer nemožné, lebo sa 
jedná o rozličné organizácie, iné špecifiká majú športovci, iné Cse-
madok a iné dôchodcovia. OZ Farao má z obce štyroch členov, 
Csemadok vyše dvesto. Práve preto je návrh prepracovať VZN o 
dotáciách, aby poskytlo objektívnejšiu možnosť prideľovania dotá-
cií. Pokiaľ ide o žiadosť o prijatie za členku komisie, bude sa dnes 
prerokovávať v bode „Rôzne“. Doplnil, že aj keď pani Lenčéšová 
nie je členkou komisie, návrh VZN môže pripomienkovať, lebo sa 
zverejňuje a do procesu sa môže zapojiť každý. Jednotlivé pripo-
mienky sa potom vyhodnotia a rozhodne sa, či sa zapracujú alebo 
nie. V. Lenčéšová povedala, že mala na mysli tabuľku, kde by sa 
prideľovali body za niektoré kategórie, napr. medzinárodné úspe-
chy, organizácia pravidelných akcií, a pod. a potom nájsť spra-
vodlivý konsenzus, lebo teraz sa stále niekto cíti byť rozhodnutím 
komisií ukrivdený. K. Tusková pripomenula, že každý člen komisie 
športu, školstva, mládeže a kultúry mohol prideliť body k jednotli-
vým žiadostiam, ale nikdy sa na to neprihliadalo, preto tento rok 
osobne ani nebodovala.
Napokon poslanci schválili dotácie pre OZ Farao v sume 400 Eur, 
pre Klub JDS v sume 1 500 Eur, pre TJ Dynamo Trnovec nad Vá-
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hom 4 000 Eur, pre FK Dynamo v sume 17 450 Eur, pre MO Cse-
madok v sume 1 200 Eur a pre Hubert Arrows v sume 800 Eur.
Správu o činnosti obecnej polície za rok 2022 dostali všetci 
poslanci ako súčasť materiálov  a na zasadnutie bol prizvaný aj 
náčelník OP G. Réső, ktorý uviedol, že sa správu snažil vypraco-
vať prehľadne, aby bolo jasné, čím sa polícia zaoberá a čo rieši, 
rád však zodpovie prípadné otázky. PaedDr. Suba, PhD. sa spýtal, 
či nemajú príslušníci nejaké ťažkosti alebo problémy, vzhľadom na 
dlhodobú PN jedného z nich. Náčelník mu odpovedal, že podľa 
neho ich počet je dostačujúci, za dva roky sa utvrdil v tom, že 
dokážu pracovať efektívne, keď niektorý príslušník čerpá dovolen-
ku, súčinnosť poskytne štátna polícia. Oboznámil poslancov, že 
sa chystá novela zákona o obecnej polícii a ich právomoci budú 
výrazne posilnené. Poslanci správu o činnosti schválili. 
Poslanci schválili návrh VZN č. 1/2023 o doplnení a zmene 
Všeobecne záväzného nariadenia č. 1/2019 o určení výšky do-
tácie na prevádzku a mzdy na dieťa materskej školy a žiaka škol-
ských zariadení so sídlom na území obce Trnovec nad Váhom 
v súlade s rozpočtom obce na rok 2023. Trojpätinovou väčšinou 
všetkých poslancov bol schválený predaj pozemku vo výmere 43 
m2 za sumu 516 Eur F. Kocúrikovi a manželke. Uznesením č. 
216/2017 bol schválený počet príslušníkov obecnej polície na päť 
členov. Ako uviedol starosta, uplynulé obdobie však potvrdilo, že 
by to bol luxus, lebo úplne postačuje počet troch príslušníkov, pre-
dovšetkým dnes, keď je dôležité šetriť. Výhľadovo budú upravené 
stanovy obecnej polície, aby sa zosúladili s platnou legislatívou, 
ako už bolo povedané, v júni by mala byť schválená novela záko-
na o obecnej polícii, ktorá by mala jej právomoci výrazne posilniť. 
Obecní policajti budú môcť merať rýchlosť, čo súčasná právna 
úprava nepovoľuje, pokuty môžu udeľovať len za telefonovanie 
za volantom alebo ak šofér nezastaví na stopke. PaedDr. Suba, 
PhD. pripomenul, že táto novela bude vyžadovať viac peňazí z 
obecnej pokladne, ale starosta oponoval, že aj prinesie finančné 
prostriedky. Ing. Ábrahámová sa spýtala, kto bude mať príjem z 
udelených pokút, starosta jej odpovedal, že budú príjmom obce. 
PaedDr. Suba, PhD. sa zaujímal, či obec ešte prevádzkuje pult 
centrálnej ochrany, starosta prisvedčil, bude však potrebná jeho 
rekonštrukcia. PaedDr. Suba, PhD. povedal, že keď novela záko-
na prejde, bude potrebné prijať zamestnanca k centrálnemu pultu, 
starosta informoval, že cez chránenú dielňu je pri pulte zamest-
nankyňa. Keď bude pult zrekonštruovaný, jednou z funkcií bude 
rozpoznávanie EČV a keď sa jedná o vozidlo v pátraní, systém 
rozošle SMS na príslušné miesta. 
Obecný úrad podal návrh na zrušenie uznesenia, ktoré sa týka 
zámeny pozemkov medzi cirkvou a obcou, pozemok pod farou 
mal byť zamenený za cintorín a pozemok pod domom smútku. 
Po odchode ThDr. Solčianskeho sa v jednaniach nepokračovalo, 
takmer dva roky ubehli od prijatia uznesenia a situácia sa nezme-
nila. Poslanci uznesenie o zámene pozemkov zrušili. 
Mgr. Berecz informoval o výsledku dobrovoľnej zbierky na reštau-
rovanie a rekonštrukciu kamenného kríža pri pamätníku generá-
la Goliana. Náklady na opravu kríža boli v sume 7.848 Eur a do 
zbierky prispeli občania sumou 483 Eur. Ďalej poslanci vzali na ve-
domie žiadosť V. Lenčéšovej o prijatie do komisie športu, školstva, 
mládeže a kultúry, K. Tusková sa vyjadrila, že členovia komisie 
žiadosť prediskutovali a skonštatovali, že nie je potrebné rozširo-
vať komisiu, ale pokiaľ by pani Lenčéšová mala záujem pomôcť pri 
organizovaní podujatí, jej iniciatívu privítajú. 
Poslanci sa zaoberali žiadosťou pána J. Tótha s manželkou o od-
kúpenie pozemku, ktorý požiadal o možnosť odkúpiť spoluvlast-

nícky podiel obce aj časť parcely vo vlastníctve obce. Dostal od-
porúčanie doplniť k žiadosti geometrický plán, aby bolo zrejmé, o 
akú výmeru sa jedná. Priľahlá parcela má 28 m2 a časť parcely 
vo vlastníctve obce obecný úrad neodporučil predať. Jedným zo 
spoluvlastníkov je tam aj Slovenská republika a predaj by nebol 
možný už preto, že vlastníkom by sa zamedzil prístup na poze-
mok. Priľahlú parcelu je možné predať spôsobom hodným osobit-
ného zreteľa, potrebné bolo schváliť aj kúpnu cenu. PaedDr. Suba, 
PhD. sa spýtal, kde sa tento pozemok nachádza, Ing. Rábek sa 
spýtal, či nie je potrebný znalecký posudok. Podľa neho je dôleži-
té, aby obec postupovala v súlade so zákonom. Pri zámere predať 
majetok spôsobom hodným osobitného zreteľa sa však znalecký 
posudok nevyžaduje, ten zákon predpisuje len v prípade priame-
ho predaja. Ing. Rábek povedal, že znalecký posudok môže obec 
vyžiadať, nemala by majetok predávať pod cenu. Mgr. Berecz mu 
odpovedal, že s predajom sa obec neponáhľa, počká aj pán Tóth, 
ak ostatní členovia OZ súhlasia, môže sa schváliť zámer a vyžiada 
sa stanovisko právnika, či je obec povinná pri tomto spôsobe pre-
daja určiť cenu na základe znaleckého posudku. 
V diskusii sa R. Hrabovský spýtal, či sa rieši zmena územného 
plánu, starosta odpovedal, že sa robí verejné obstarávanie na ob-
starávateľa a neskôr na spracovateľa, D. Marček pripomienkoval 
parkovanie pri predajni COOP Jednota, autá parkujú na chodníku 
a celý chodník je od oleja, parcela, ktorá by mohla poslúžiť na par-
kovanie, je zarastená burinou. R. Hrabovský sa zaujímal o predaj 
bytov pri škole, starosta odpovedal, že sa rieši znalecký posudok. 
Ing. Gašpierik informoval ešte o záverečnom stanovisku k spaľov-
ni, starosta doplnil, že obec podala v zákonnej lehote rozklad, me-
dzitým sa aj v Močenku uskutočnilo neplánované zasadnutie OZ, 
hlasovali, že nesúhlasia s výstavbou, ale uznesenie neprešlo, piati 
poslanci boli za a šiesti sa zdržali. Obyvatelia údajne ani nevedeli 
o takomto projekte. Ing. Rábek povedal, že je veľmi sklamaný tým, 
aké stanovisko vydal Okresný úrad Šaľa, odbor životného prostre-
dia. Potom sa prihlásil do diskusie PaedDr. Suba, PhD., povedal, 
že ho mrzí, že odišiel náčelník OP, lebo sa mu viackrát stalo, keď 
prichádza domov teraz, počas vykurovacieho obdobia, že v obci 
je neskutočný zápach, pália sa topánky, plasty, sú to také životné 
irónie. Občania pália zakázané toxické chemické látky, a toto nám 
nevadí, nikto to nenadhodil. Postihujme takýchto občanov, veď je 
to trestný čin! Starosta povedal, že súhlasí s týmto návrhom a je 
ochotný vec riešiť. PaedDr. Suba, PhD. dodal, že možno títo spo-
luobčania nemajú čím kúriť, ale zastupiteľstvo má námietky proti 
kontrolovanej činnosti. Ing. Hlavatý povedal, že by rád poďakoval 
PaedDr. Subovi, PhD., že načal túto tému, potrebné je kontrolovať 
aj nakladanie so splaškovými vodami, lebo nie každý má kanalizá-
ciu. Starosta mu odpovedal, že toto si strážia samotní obyvatelia, 
takéto nakladanie hneď hlásia a rieši sa, v poslednom období sa aj 
z Dusla šíril silný zápach. M. Tóth informoval, že spaľovali nejakú 
látku, ktorej spaľovanie v niektorých spaľovniach je zakázané. R. 
Hrabovský uviedol, že sa jedná o sulfenax, už sa nespaľuje, Duslo 
je chemický závod a má chemickú spaľovňu, Mgr. Berecz povedal, 
že možno aj preto už inú spaľovňu nechceme. R. Hrabovský pri-
pomenul, že v Rumanovej je 600 tisíc ton odpadu na skládke, Ing 
Hlavatý povedal, že v takom prípade môžu spaľovňu vybudovať v 
Rumanovej. PaedDr. Suba, PhD. povedal, že je potrebné pripraviť 
si argumenty a vypočuť si aj stanovisko ostatných. Mgr. Berecz 
odpovedal, že on si ich určite vypočuje a povie aj svoj názor, je pri-
rodzené, že nevládne vo všetkých otázkach vždy zhoda názorov. 
Bližšie informácie nájdu záujemcovia na www.trnovecnadva-
hom.sk                            I. Mesárošová  
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OBECNÝ ÚRAD INFORMUJE
Dobrovoľná zbierka na reštaurovanie a 

rekonštrukciu kamenného kríža 
v centre obce

V dňoch 15. 9. 2022 – 31. 12. 2022 sa konala dobrovoľná 
zbierka, ktorú Obec Trnovec nad Váhom vyhlásila v 
zmysle uznesenia Obecného zastupiteľstva v Trnov-

ci nad Váhom č. 
344/2022. Výťažok 
dobrovoľnej zbier-
ky v sume 483,53 
Eur bol použitý na 
refundáciu nákla-
dov vynaložených 
na reštaurovanie 
a rekonštrukciu 
klasicistického ka-
menného kríža na-
chádzajúceho sa v 
centre našej obce, 
ktorý bol postave-
ný ako poďakova-
nie za ukončenie 
epidémie cholery, 
ktorá si v našej 

obci v lete 1831 vyžiadala 93 obetí.
Chceme sa poďakovať všetkým, ktorí do zbierky 
prispeli a súhlasili so zverejnením:
Tibor Barczi
Ing. Jozef Belovič
Mgr. Juraj Boženík a Mgr. Soňa Boženíková
Rozália Hambalková
Ing. Jaroslav Hlavatý a Irena Hlavatá
Mgr. Radovan Hlavatý
Marcel Horváth
Mariana Keszelyová
PaedDr. Eva Klincková
Edita Kočišová
PaedDr. Adriana Kupková
Zdeňka Marčeková
Helena Molnárová
Denisa Mocková
Marcela Nagyová
Ing. Tomáš Rábek, PhD.
Atilla Sopronyi
PaedDr. Jazmína Székházi Hlavatá
OBEC Trnovec nad Váhom
Ďakujeme aj darcovi, ktorý si želal zostať anonymný.

Obec Trnovec nad Váhom v najbližšom čase zrekon-
štruuje aj ohradu okolo kríža, ktorá bola postavená 
v r. 1933 a po deväťdesiatich rokoch je znečistená 
mikroflórou. Kovové časti budú natreté kováčskou 
čiernou, aby sa zachovala pôvodná podoba. Pri kríži 
bude osadená aj náučno-informačná tabuľa doku-
mentujúca históriu tejto pamiatky.
I. Mesárošová

Referendum 2023
Na základe petície občanov, prijatej 24. augusta 
2022, prezidentka Slovenskej republiky svojím 
rozhodnutím č. 362/2022 Z. z. zo dňa 4. novem-
bra 2022 vyhlásila referendum, v ktorom voliči 
odpovedali na otázku: „Súhlasíte s tým, že pred-
časné skončenie volebného obdobia Národnej 
rady Slovenskej republiky je možné uskutočniť 
referendom alebo uznesením Národnej rady Slo-
venskej republiky a to zmenou Ústavy Slovenskej 
republiky?“.
Deň konania referenda určila na sobotu 21. janu-
ára 2023.
V obci Trnovec nad Váhom boli pre referendum 
vytvorené dva volebné okrsky. Do zoznamu vo-
ličov bolo zapísaných 2 234 oprávnených voli-
čov, svoj hlas v oboch okrskoch odovzdalo 503 
oprávnených voličov, účasť bola teda 22,51%. 
Platných bolo 502 hlasov, 492 voličov hlasovalo 
za ÁNO, 10 voličov NIE.
I. Mesárošová

Medzinárodný deň žien
si každoročne pripomíname ôsmeho marca. Je to 
medzinárodne uznávaný sviatok, ktorý Organi-
zácia spojených národov vyhlásila na pamiatku 
výročia štrajku 40 tisíc newyorských krajčírok v 
roku 1908. Tieto ženy štrajkovali za kratší pra-
covný čas, lepšie platy, hlasovacie právo a koniec 
detskej práce. 
V Československu sa tento sviatok po prvý raz 
oslavoval v roku 1921, počas druhej svetovej voj-
ny bol zrušený a opäť obnovený po roku 1945. 
Tento sviatok sme si pripomenuli aj my, devia-
taci Filip a Jakub odovzdali kvetinu každej žene 
a dievčaťu, ktoré ôsmeho marca navštívili náš 
obecný úrad. Kvietok a milé slová potešili aj 
klientky nášho Zariadenia opatrovateľských slu-
žieb. Medzinárodný deň žien je vhodnou príleži-
tosťou poďakovať sa a oceniť význam žien v našej 
spoločnosti.
I. Mesárošová
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ZO ŽIVOTA OBCE
Spoločenská rubrika

  Blahoželáme jubilantom

  Július Udvaros
  Beata Kováčová
  Agneša Nagyová
  František Závadský
  Anna Ruislová
  Justína Csányiová
  Jozef Hanzlík
  Klára Fülöpová
  Terézia Pavelková
  Terézia Tóthová
  Júlia Petrovičová
  
   Narodili sa

  Jozef Ludovický
   Natália Krišková
   Dominik Kovács
   Viktória Kovácsová
   Emily Tvorík
   Maximilián Scharinger
  
   Uzavretie manželstva

   Tibor Gyepes a Simona Gujberová

   Opustili nás

   Juliana Slížová, 82-ročná
   Ladislav Jobbágy, 81-ročný
   Michal Varsányi, 84-ročný
   Verona Liptaiová, 86-ročná
   Irena Bartová, 95-ročná
   Karol Molnár, 82-ročný
   Margita Kissová, 91-ročná
   Mária Tóthová, 70-ročná
   Peter Bugár, 67-ročný
   Ján Mirt, 74-ročný
   Helena Hajtmanová, 89-ročná
   Július Lacko, 80-ročný
   Dezider Mészáros, 87-ročný

Z histórie obecnej knižnice
Počiatky knižnice v Trnovci nad Váhom treba hľadať na začiatku 
20. storočia. V roku 1919 bol prijatý zákon č. 430/1919 o verejných 
knižniciach obecných, ktorý patril k najlepším v oblasti knihov-
níctva v celej Európe, obce a mestá museli povinne zriadiť verejné 
ľudové knižnice. V obci Trnovec nad Váhom vyvolal zaujímavý 
precedens. V súlade so zákonom sa podnikli opatrenia k zriadeniu 
obecnej knižnice a obecné zastupiteľstvo v roku 1924 odhlasovalo 
na kúpu prevažne maďarských kníh sumu 1000,- Kčs. V roku 1924 
bola založená aj knižnica Slovenskej besedy, ktorá disponovala slo-
venskými knihami. 
 V roku 1946 mala obecná knižnica 232 kníh, čitateľov bolo 50, 
počet požičaných kníh 79. Na nákup nových kníh bolo určených 
2967,- Kčs. Knižnica nemala vlastnú budovu, na tieto účely bola 
zriadená len jedna miestnosť v budove vtedajšieho Miestneho ná-
rodného výboru.
V roku 1947 prebiehala akcia Matice Slovenskej pod názvom „Po-
máhajme navráteným Slovákom!“ Cieľom tejto zbierky bolo pomá-
hať zakladaniu knižníc na južných a východných územiach Sloven-
ska. Do tejto zbierky výdatne prispeli svojimi finančnými darmi aj 
občania Trnovca nad Váhom, celkovo sa tu vyzbierala suma 4654.- 
Kčs. 
Inšpektor Okresnej osvetovej rady v Nových Zámkoch v r. 1948 
skonštatoval, že väčšina obyvateľstva obce ešte stále hovorí maďar-
sky, preto treba neustále ponúkať slovenskú tlač a usporiadať či-
tateľské večierky. Trnovecká knižnica, podľa zistenia knižničného 
inšpektora mala najväčší počet kníh v celom okrese. Obec ročne 
prispievala na nákup kníh sumou 5000.- Kčs. Knižnica mala zria-
denú vlastnú čitáreň.
V roku 1958 bola knižnica  otvorená raz do týždňa, v utorok. Čo sa 
týka knižného fondu, bolo málo detskej literatúry. Knižnica bola 
stále umiestnená v budove MNV (dnešný klub dôchodcov). Kniž-
nica bola presťahovaná v roku  1962 do budovy bývalej školy (dnes 
10-bytový dom 584). Bola otvorená raz do týždňa, v pondelok po-
obede. Evidovaných bolo 265 čitateľov.
V roku 1964 tvorilo fond knižnice 66 zväzkov kníh literatúry pre 
mládež, 1800 kusov beletrie, 380 politickej literatúry a 220 ks poľ-
nohospodárskej literatúry. V roku 1978 mala knižnica k dispozícii 
dve miestnosti o rozlohe 40m2. Výpožičná doba bola denne okrem 
utorka, od 15. do 19. hod., v tomto roku sa zaviedla aj donáška kníh 
pre staršie a nevládne osoby. 
V roku 1990 bola knižnica premiestnená do Miestneho kultúrne-
ho strediska, kde sa nachádza dodnes. Čitatelia si môžu požičať z 
takmer 8 500 kníh a fond sa pravidelne dopĺňa z rozpočtu zriaďo-
vateľa, Obce Trnovec nad Váhom, ale aj vďaka dotáciám najmä z 
Fondu na podporu umenia, v roku 2022 získala knižnica dotáciu 
na nákup knižného fondu sumu 1 200 Eur. Pri príležitosti mesiaca 
knihy navštívili knižnicu žiaci našej základnej školy a deti mater-
skej školy spolu so svojimi pani učiteľkami. Dozvedeli sa, ako fun-
guje knižnica, aké služby ponúka aj ako sa stať čitateľom. Aj takáto 
návšteva knižnice je spôsobom, ako deti zoznámiť s knižnicou a jej 
poslaním.
Aj v období moderných informačných technológií a počítačov má 
kniha svoje opodstatnenie a význam. Je najlepším a najrozšírenej-
ším darčekom pre malých i veľkých. Stačí málo, nájsť si miesto, 
kreslo, či pohodlný sedací vak, otvoriť knihu a nechať sa vtiahnuť 
do príbehu.                                          I. Mesárošová
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Z činnosti pracovníkov referátu 
technického a verejnej zelene

digitálne tabule pri obecnom úrade a Nitrianke

pri materskej škole bol osadený nový plot

pred Miestnym kultúrnym strediskom pribudol 
kontajner na zber elektroodpadu

ak potrebujete kompostér, kontaktujte nás
vedúci úseku TVZaOH PhDr. Ladislav Berecz   

Správa o činnosti obecnej polície za rok 2022
Činnosť Obecnej polície Trnovec nad Váhom za rok 2022 hodnotím ako veľmi 
úspešnú. Činnosť obecnej polície (ďalej len OP) zabezpečovali štyria prís-
lušníci, z toho jeden príslušník OP je dlhodobo práceneschopný. Príslušníci 
OP preventívne pôsobili v obci hliadkovou činnosťou, hlavne vo večerných 
a nočných hodinách. Dbali na dodržiavanie verejného poriadku, ako aj na 
ochranu obyvateľstva a iných osôb v obci. Vo viacerých prípadoch spolupô-
sobili s príslušnými útvarmi policajného zboru (ďalej len PZ SR) pri ochrane 
obyvateľov, majetku občanov, ako aj iného majetku v obci. 
Za uvedené obdobie preverili príslušníci OP spolu 499 rôznych skutkov, či už 
priestupkov, preverení oznámení, poskytnutí súčinnosti pre PZ SR a Mestskú 
políciu (ďalej len MsP) Šaľa alebo monitorovaní dopravnej situácie, vrátane 
asistencie pri dopravných nehodách, za čo uložili spolu 177 blokových po-
kút v celkovej sume 3105€, ktoré boli na mieste zaplatené. Blokové pokuty 
uložili príslušníci OP za priestupky vyplývajúce zo zákona č. 372/1990 Zb. o 
priestupkoch, zákona č. 8/2009 Z. z. o cestnej premávke, zákona č. 282/2002 
Z. z., ktorým sa upravujú niektoré podmienky držania psov a zo zákona č. 
79/2015 Z. z. o odpadoch. 
     Január 2022 bolo spolu preverených 33 prípadov, za čo príslušníci OP 
uložili spolu 15 blokových pokút v celkovej výške 265 €, ktoré boli priamo na 
mieste zaplatené. V danom období príslušníci OP preverili viacero oznámení 
a to vo veciach domácich nezhôd, kontrol osôb vo večerných hodinách, od-
chyty túlavých psov a následne umiestnenie do záchytnej klietky alebo vráte-
nie majiteľovi, asistencie pri dopravných nehodách a to v dvoch prípadoch aj 
so zranením účastníkov dopravných nehôd, poskytnutie súčinnosti pre MsP 
Šaľa, OOPZ Močenok, prijatie priestupku vyplývajúceho zo zákona o odpa-
doch a následné odstúpenie na Okresný úrad v Šali, monitorovanie dopravnej 
situácie v obci, prevzatie nájdených dokladov a mobilného telefónu od obča-
nov a následné doručenie dokladov úradom, ktoré ich vydali.
     Február 2022 bolo preverených spolu 43 prípadov a príslušníci OP uložili 
19 blokových pokút v celkovej výške 350 €, ktoré boli na mieste zaplatené a 
5 priestupkov bolo doriešených napomenutím. Príslušníci OP poskytli viacero 
súčinností pre PZ SR pri dohľadaní osôb. V jednom prípade boli príslušníci 
OP  privolaný k staršej panej, ktorá utrpela úraz na dvore svojho rodinného 
domu, kedy bola privolaná RZP s následným ošetrením. Aj v tomto  mesiaci 
bolo odchytených viacero túlavých psov, ktoré sa vo väčšine prípadov vrá-
tili majiteľom. V danom mesiaci sa tiež kládol dôraz na preventívnu činnosť 
v oblasti dopravnej situácie v obci, kedy bolo viacero vozidiel zastavených. 
Priestupky sa doriešili uložením blokových pokút alebo napomenutím. Prí-
slušníci OP prijali oznámenie vyplývajúce zo zákona SNR č. 79/2015 o od-
padoch a odstúpili na Okresný úrad odbor starostlivosti o životné prostredie.  
     Marec 2022 príslušníci OP preverili spolu 49 prípadov a uložili spolu 
20 blokových pokút v celkovej výške 345 €, ktoré boli na mieste zaplatené. 
V siedmych prípadoch príslušníci OP priestupok doriešili napomenutím. V 
danom mesiaci bolo vykonaných niekoľko preverení, kedy išlo o nezhody 
v domácnosti a susedské spory. V dvoch prípadoch boli prijaté oznámenia 
vyplývajúce z §49, odst. 1, písm. d) zákona č. 372/1990 Zb. zákona SNR a 
boli odstúpené na Okresný úrad v Šali. V jednom prípade boli príslušníci OP 
privolaní k hromadnej bitke v centre obce pred miestnym pohostinstvom. Po 
upokojení situácie bola na miesto privolaná OO PZ Močenok, nakoľko v tomto 
prípade išlo o trestný čin výtržníctva. Aj tento mesiac sa niesol v znamení  
preventívnej činnosti pri dohľade nad bezpečnosťou a plynulosťou dopravnej 
situácie v obci, kedy bolo viacero vozidiel zastavených a priestupky sa riešili 
uložením blokových pokút alebo napomenutím. Ako každý mesiac, aj v tom-
to mesiaci bolo odchytených spolu 6 túlavých psov. Väčšina psov sa vrátila 
majiteľom, ale niektoré sa umiestnili do záchytnej klietky obce a následne do 
útulku zvierat.                 

Z ČINNOSTI OBECNEJ POLÍCIE
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      Apríl 2022 príslušníci OP preverili 19 prípadov a uložili 
spolu 4 blokové pokuty v celkovej výške 65 € a 3 priestupky 
príslušníci OP vyriešili napomenutím. Tento mesiac sa niesol 
v znamení dohľadu nad bezpečnosťou ubytovaných občanov 
z Ukrajiny, ktorí boli umiestnení v miestnom kultúrnom stredis-
ku. V tomto mesiaci príslušníci OP vo väčšine prípadov robili v 
nočných hodinách. Okrem iného bola OP privolaná aj k osobe, 
ktorá sa pokúšala spáchať samovraždu, kedy príslušníci včas 
úspešne zakročili a na miesto bola privolaná RZP a PZ SR. 
V ďalšom prípade boli príslušníci OP privolaní cez operačne 
stredisko 112 k osobe, ktorá skolabovala na železničnej stani-
ci. Nakoľko príslušníci OP absolvovali kurz prvej pomoci a to aj 
s použitím automatického elektrického defibrilátora (ďalej len 
AED) a sú vedení v databáze AED, boli privolaní na miesto, ale 
po príchode už osoba nejavila žiadne známky života a po kon-
zultácií s pracovníkom na linke 112 sa usúdilo že AED nebude 
použitá. Aj v tomto mesiaci boli prijaté oznámenia vyplývajúce 
z §49, ods. 1, písm. d) zákona č. 372/1990 Zb. a boli odstúpe-
né na Okresný úrad v Šali. Počas hliadkovej činnosti prísluš-
níci zaregistrovali oheň, ktorý bol malého rozsahu a včas ho 
príslušníci OP zahasili. Na mieste boli pristihnuté deti, ktoré 
sa k celému skutku priznali. Ďalej sa celá vec riešila s rodičmi 
detí a miestnou Základnou školou. V dvoch prípadoch bola OP 
privolaná k osobám, ktoré boli zjavne pod vplyvom alkoholu. V 
jednom prípade bola privolaná RZP, nakoľko osoba mala vidi-
teľné zranenia.
       Máj 2022 príslušníci OP preverili spolu 49 prípadov a 
uložili spolu 20 blokových pokút v celkovej výške 360 €, kto-
ré boli na mieste zaplatené a 7 priestupkov bolo doriešených 
napomenutím. V piatich prípadoch boli príslušníci OP pri-
volaní k susedským sporom, ktoré doriešili napomenutím. V 
tomto mesiaci bola OP privolaná k osobe, ktorú napadol pes. 
Tento priestupok doriešili a uložili blokovú pokutu majiteľovi 
psa. Pri tomto priestupku poškodená osoba nebola zranená. 
Na OP bolo prijaté oznámenie vo veci zaburinenia pozemku, 
kedy príslušníci vykonali obhliadku daného pozemku a celú 
vec oznámili Okresnému úradu odboru životného prostredia v 
priestupkovom spise. Ďalším priestupkom, ktorý bol nahlásený 
na OP bol priestupok vyplývajúci z §50 ods. 1, zákona SNR č. 
372/1990, kedy bol priestupok po lehote a po vykonaných úko-
noch v priestupkovom spise uložený. V danom mesiaci ako aj v 
minulom mali príslušníci OP výjazd k osobe, ktorá skolabovala 
a bolo potrebné oživovanie osoby s AED, ale bohužiaľ sa danej 
osobe nepodarilo pomôcť. Obecná polícia mala v tomto mesia-
ci kontrolu z Ministerstva vnútra na evidenciu zbraní a streliva, 
ktorá skončila bez zistených nedostatkov. V tomto mesiaci prí-
slušníci OP v obci kontrolovali dodržiavanie pravidiel cestnej 
premávky. Zistené priestupky riešili uložením blokových pokút.   
      Jún 2022 bolo príslušníkmi OP preverených spolu 42 prí-
padov, kedy sa uložilo 16 blokových pokút v celkovej výške 275 
€, z ktorých boli všetky na mieste zaplatené a v 4 prípadoch 
sa priestupky doriešili napomenutím. V danom mesiaci OP vo 
viacerých prípadoch poskytla súčinnosť pre PZSR a MsP Šaľa. 
Vo viacerých prípadoch OP prijala nahlásenie voľného pohybu 
psa. Príslušníci dané zvieratá odchytili a vrátili majiteľom, na-
koľko psy mali potrebné čipovanie. V danom mesiaci prísluš-
níci kontrolovali dodržiavanie pravidiel cestnej premávky, kedy 

bolo viacero vozidiel kontrolovaných a priestupky doriešené 
uložením blokových pokút. V rámci priestupkov vyplývajúcich 
zo životného prostredia mala OP viacero stretnutí s pracovník-
mi Okresného úradu Šaľa. V danom mesiaci sa v obci konali 
obecné dni. Príslušníci OP dohliadali priamo na dodržiavanie 
verejného poriadku na mieste konania obecných dní, počas 
ktorých neprišlo k žiadnemu protiprávnemu konaniu.                
      Júl 2022 bolo preverených spolu 52 rôznych prípadov a ulo-
žených 14 blokových pokút v celkovej výške 220 €, ktoré boli 
na mieste zaplatené a 3 priestupky sa doriešili napomenutím. V 
danom mesiaci OP prijala 3 priestupky zo zákona č. 79/2015 Z. 
z. o odpadoch, ktoré odstúpili na Okresný úrad odbor starost-
livosti o životné prostredie a jeden priestupok nedovoleného 
spaľovania bio-odpadu. V dvoch prípadoch OP riešila oznáme-
nie, ktoré sa týkalo rušenia nočného kľudu a tiež oznámenia su-
sedských sporov. Celú situáciu sa podarilo vyriešiť dohovorom. 
V danom mesiaci mali príslušníci OP výjazdy k osobám, ktoré 
boli pod vplyvom alkoholu. V týchto prípadoch sa osoby zobrali 
domov a vyrozumeli sa rodinní príslušníci. Žiadna z týchto osôb 
nebola 
zrane-
ná. V 
t o m t o 
mesiaci 
sa tiež 
o d -
chyt i lo 
niekoľ-
ko tú-
l avých 
p s o v , 
k t o r é 
sa vrátili majiteľom s napomenutím. 
      August  2022 príslušníci OP preverili spolu 43 prípadov a 
z toho uložili 16 blokových pokút v celkovej výške 275 €, ktoré 
boli na mieste zaplatené a 5 priestupkov vyriešili napomenutím 
priestupcov. V danom mesiaci OP spolupôsobila pri dopravnej 
nehode a do príjazdu záchranných zložiek na miesto nehody 
poskytli účastníkom nehody prvú pomoc a zotrvali na mieste, 
kým sa poškodené autá neodstránili z vozovky. V tomto mesia-
ci tiež hral alkohol hlavnú úlohu pri výjazde k domácim nezho-
dám, ku ktorým boli príslušníci OP privolaní. V súčinnosti s PZ 
SR sa podarilo príslušníkom vypátrať odcudzený bicykel, ktorý 
sa vrátil majiteľovi. Taktiež v tomto mesiaci príslušníci OP mo-
nitorovali dopravnú situáciu v obci a vozidlá, ktoré sa dopustili 
priestupkov vyplývajúcich zo zákona o cestnej premávke, boli 
na mieste v blokovom konaní  doriešené. 
       September 2022 OP preverila 43 prípadov pri ktorých 
bolo uložených 13 blokových pokút v celkovej výške 235 €, 
zaplatených a 6 priestupkov bolo vyriešených napomenutím. 
V danom mesiaci sa kládol dôraz na prevenciu na úseku par-
kovania a z toho dôvodu sa na ul. Jatovská realizoval nástrek 
na chodníky s výzvou zákazu parkovania. V roku 2023 sa bude 
hlavne preventívne pôsobiť aj v tejto oblasti, nakoľko chodníky 
sú určené primárne pre chodcov. Prevencia sa aplikovala aj pri 
dohľade nad bezpečnosťou a plynulosťou cestnej premávky v 
obci, kedy viacero vozidiel ktoré sa dopustili priestupku bolo 
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zastavených. V jednom prípade boli príslušníci OP privolaní 
k tragickej udalosti, a to zrážke osoby s vlakom, kedy boli na 
mieste ako prví, vyrozumeli všetky záchranné zložky a identifi-
kovali osobu, ktorá pri zrážke utrpela zranenia nezlučiteľné so 
životom. V mesiaci 09/2022 príslušníci OP úspešne absolvova-
li strelecké previerky. 
      Október  2022 OP preverila 46 prípadov, z ktorých sa v 18 
prípadoch uložili blokové pokuty v celkovej výške 305 €, ktoré 
boli na mieste zaplatené a v 4 prípadoch sa priestupky doriešili 
napomenutím. Daný mesiac sa niesol taktiež v duchu preven-
tívnej činnosti príslušníkov OP. V miestnej základnej škole v 
súčinnosti s kanceláriou Ministerstva vnútra sa organizovala 
beseda, ktorá sa týkala „šikany a kyberšikany na školách“. Žia-
ci si z besied zobrali cenné informácie a rady do života. Ďalšou 
besedou bol „Odchyt túlavých psov“ v spolupráci s Natáliou 
Résőovou, zodpovednou pracovníčkou za odchyt psov. V bu-
dúcnosti sa na pôde základnej školy bude vykonávať viacero 
preventívnych akcií, lebo osveta a informovanie mládeže sa 
považuje za veľmi prospešnú a zároveň potrebnú v rámci škol-
skej výchovy mládeže.
       November 2022 príslušníci OP preverili 45 prípadov, kedy 
v 13 skutkoch uložili blokové pokuty vo výške 250 €, ktoré 
boli na mieste uhradené a 4 priestupky boli doriešené napo-
menutím. V danom mesiaci OP posilnila hliadkovú činnosť pri 
miestnych cintorínoch z dôvodu väčšieho pohybu návštevní-
kov cintorínov. V tomto mesiaci bolo viacero odchytov túla-
vých psov, ku ktorým bola OP privolaná. November 2022 bol 
mesiac, v ktorom bolo viacero dopravných nehôd. V jednom 
prípade účastníci utrpeli vážne zranenia. Pri nehodách prís-
lušníci OP poskytli prvú pomoc účastníkom dopravnej nehody, 
privolali všetky záchranné zložky a zabezpečili miesto. V dvoch 
prípadoch bola OP privolaná k osobám, ktoré boli pod vplyvom 
alkoholu a kedy k jednej osobe bola privolaná RZP, nakoľko 
mala viditeľné zranenia po páde. V mesiaci 11/2022 mala OP 
kontrolu zbraní a streliva, neboli nájdené žiadne nedostatky.
       December 2022 OP preverila 35 prípadov. V 9 prípadoch 

uložili príslušníci OP blokové pokuty vo výške 160 € na mieste 
zaplatených a v 9 prípadoch napomenuli priestupcov. V danom 
mesiaci bola na OP nahlásená nájdená strelná zbraň v jednej 
domácnosti. Po preverení oznámenia bola na miesto privolaná 
OO PZ Močenok a celá vec im bola odovzdaná. Príslušníci OP 
pri hliadkovej činnosti v obci spozorovali havarované vozidlo 
bez vodiča. Po vyžiadaní súčinnosti PZ SR sa zistil majiteľ vo-
zidla, ktorý po nehode bol v šoku a z miesta odišiel domov. 
Nakoľko príslušníci mali obavy o zdravotný stav vodiča, použili 
svoju právomoc a vstúpili na pozemok a následne otvorili dom, 
kde našli pána, ktorý bol z nehody v šoku, ale nemal žiadne 
zranenia a preto nežiadal o ošetrenie. Havarované vozidlo bolo 
z miesta odtiahnuté odťahovou službou. V danom mesiaci bol 
zvýšený útek psov, ktoré boli odchytené a vrátené majiteľom. 
V závere konštatujeme, že činnosť Obecnej polície Trnovec 
nad Váhom za rok 2022 bola v súlade s ústavou SR, zákonmi 
a ostatnými všeobecne záväznými právnymi predpismi a sme-
rovala k ochrane života, zdravia a majetku obyvateľov obce.
Snahou príslušníkov Obecnej polície Trnovec nad Váhom do 
ďalšieho obdobia bude naďalej zefektívňovať svoj výkon po 
kvalitatívnej i kvantitatívnej stránke. Snahou bude naďalej 
vedenie občanov k dodržiavaniu zákonov, ostatných práv-
nych predpisov a všeobecne záväzných právnych predpisov 
a nariadení obce, preventívne pôsobenie pri zabezpečovaní 
dohľadu nad verejným poriadkom, vykonávanie pravidelných 
kontrol, riešenie problémov obyvateľov obce, aktívne zapája-
nie sa pri vykonávaní kontrol pri organizovaní kultúrnych, spo-
ločenských, športových a rôznych podujatí. Snahou OP bude 
pôsobiť v obci preventívne a to formou besied a prednášok pre 
žiakov na miestnej základnej škole s rôznou tematikou ako je 
bezpečnosť na cestách, prevencia závislostí, šikana, bezpeč-
nosť na sociálnych sieťach. Taktiež sa zamerať na prednášky s 
tematikou ochrany zdravia, života a majetku pre cieľovú skupi-
nu seniorov, na ktorých taktiež nesmieme zabudnúť. 
kpt. Gabriel Réső
náčelník Obecnej polície Trnovec nad Váhom          

Zo školského zápisníka...
...naša škola prijala pozvanie a zúčastnila sa postupo-
vej súťaže škôl Nitrianskeho kraja Školský floorball. 
Súťaž sa uskutočnila 17.02.2023 v športovej hale v 
Močenku a svoje sily si zmerali žiaci 6. – 9.ročníka 
ZŠ. Organizátorom bol Florbalový klub Močenok a 
občianske združenie FBC INFERNO OZ. Súťaž mala  
len jedno súťažné kolo, tzv. Superfinále, ktoré poslú-
žilo ako pilotný projekt pre školy do budúcnosti. Naši 
žiaci nás reprezentovali poctivo. V GRANDE FINA-
LE si nakoniec zmerali svoje sily so ZŠ Močenok a 
získali krásne 2. miesto, za čo im srdečne ďakujeme.
... začiatkom februára 2023 sa naši žiaci zúčastnili 
lyžiarskeho výcviku v lyžiarskom stredisku Čerto-
vica a ubytovaní boli v penzióne STIV. Výcviku sa 
zúčastnilo 33 žiakov pod vedením PaedDr. Róberta 
Mittermayera, Mgr. Luciána Kašubu a Mgr. Marcely 
Paľovej. O zdravotný stav žiakov sa výborne starala 
naša slečna zdravotníčka Ing. Michaela Tusková, za 
čo jej patrí veľké poďakovanie. Po príchode a ubyto-
vaní sme po obede začali s výcvikom. Na druhý deň 

bola víchrica, takže sme išli len na krátku prechádz-
ku a pozreli sme si okolie. Ďalšie dni sa lyžiarsky vý-
cvik konal podľa plánu. Žiaci si okrem lyžiarskych 
vedomostí a zručností odniesli domov aj množstvo 
skvelých zážitkov. Výcvik pozostával zo základných 
prvkov lyžovania – chôdza, obraty, výstupy, pády, 
základný zjazdový postoj a pod. Okrem lyžiarskeho 
výcviku žiaci mohli relaxovať a vo voľnom čase sa 
venovali spoločným aktivitám, ktoré sa organizovali 
v spolupráci s vyučujúcimi. Keďže tohto lyžiarskeho 
výcviku sa zúčastnilo aj niekoľko žiakov z iných zák-
ladných škôl, mohli si s nimi porovnať na svahu svoje 
lyžiarske schopnosti a nadviazať nové priateľstvá. V 
neposlednom rade by sme chceli vyzdvihnúť ubyto-
vanie a kvalitné stravovanie v penzióne STIV, za čo 
majiteľom a celému personálu srdečne ďakujeme.

PaedDr. Róbert Mittermayer
Zápis do 1.ročníka 

Každý rodič, resp. zákonný zástupca s trvalým po-
bytom na území SR je povinný prihlásiť dieťa, ktoré 
dovŕši do 31. 8. 2023 (vrátane) šiesty rok života do 
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prvej triedy základnej školy. Táto povinnosť sa via-
že na zápis do školy v lokalite, kde má dieťa trvalý 
pobyt ( ďalej len spádová škola ) alebo do inej školy 
vybranej zákonným zástupcom. Dôležité je dostaviť 
sa v stanovenom dátume k riadnemu zápisu na vami 
vybranú základnú školu. 
Zapisujú sa deti narodené od 1.9.2016 do 31.8.2017 a 
deti,  ktoré mali v minulom školskom roku pokračo-
vanie plnenia povinného predprimárneho vzdeláva-
nia (tzv. odklad školskej dochádzky).
Od povinnej školskej dochádzky nemožno nikoho 
oslobodiť. Na zápis treba prihlásiť aj deti so zdravot-
ným znevýhodnením a zároveň priniesť aj úradný 
doklad o druhu postihnutia. 
Zápis do 1. ročníka v školskom roku 2023/2024  sa 
bude konať v priestoroch našej školy osobne s die-
ťaťom 03. - 05. apríla 2023. Je potrebné si so sebou 
priniesť rodný list dieťaťa, občiansky preukaz zákon-
ných zástupcov, splnomocnenie v prípade neúčasti 
jedného zákonného zástupcu dieťaťa.
Učitelia počas zápisu zisťujú, ako sú deti pripravené 
na školu. Overujú si základné schopnosti detí, napr. či 
poznajú farby, základné geometrické tvary, základné 
počty, či sa dokážu podpísať. Je to však veľmi krátky 
čas na hlbšie skúmanie dieťaťa. Samotný deň zápisu 
neslúži na diagnostiku, či je Vaše dieťa zrelé na ná-
stup do školy. Ak je vekovo vyhovujúce, touto otáz-
kou by sa mali rodičia zaoberať dostatočne včas pred 
zápisom a komunikovať s učiteľmi  a v prípade vy-

slovenia po-
chybností o 
zrelosti die-
ťaťa navští-
viť Centrum 
poradenstva 
a prevencie 
(CPP).
Ak dieťa 
po dovŕše-
ní šiesteho 
roku veku 
nedosiahlo 
školskú zre-

losť, môže riaditeľ školy na základe písomnej žiadosti 
zákonného zástupcu rozhodnúť o pokračovaní plne-
nia povinného predprimárneho vzdelávania. Povin-
nou súčasťou žiadosti je súhlas všeobecného lekára 
pre deti a dorast a súhlas príslušného zariadenia CPP 
s pokračovaním plnenia povinného predprimárneho 
vzdelávania.  
Na webovej stránke našej školy je podrobný popis, 
ako bezpečne a jednoducho zvládnuť zápis svojho 
dieťaťa z pohodlia vášho domova. To ale nezname-
ná, že sa zápisu nemusíte zúčastniť osobne. Všetky 
dokumenty potrebné k zápisu spolu s elektronickou 
prihláškou si viete pripraviť v kľude doma a poslať 
elektronicky do našej školy. Elektronicky vyplnené  a 
odoslané tlačivá v základnej škole vytlačíme a pripra-
víme pre vás na prekontrolovanie a podpis v termíne 

zápisu, kedy sa s vaším dieťaťom osobne dostavíte. 
Rodičia, ktorí nemajú možnosť vyplniť prihlášku 
prostredníctvom EDUPAGE sa nemusia obávať, vy-
píšu všetky tlačivá priamo v škole v termíne zápisu, 
avšak splnomocnenie v prípade neúčasti jedného zá-
konného zástupcu dieťaťa musí mať prítomný zákon-
ný zástupca už vyplnené a podpísané neprítomným 
zákonným zástupcom so sebou.
Katarína Tusková

Zápis do 1.ročníka z pohľadu pedagóga...
Môj dôležitý deň             
Pred  zápisom do 1. ročníka majú mnohé mamič-
ky obavy z 
toho, ako 
ich ratolesti 
zvládnu ten-
to dôležitý 
deň . A veru, 
často sú tie 
obavy väč-
šie, ako ich 
majú deti 
samé.  
Zápis pre-
bieha na 
školách po dôkladnej príprave a pod vedením skúse-
ných pedagógov 1. stupňa základných škôl . Tak je to 
aj na našej základnej škole v Trnovci nad Váhom, kde 
sú prítomné aj pani učiteľky z materskej školy.  
 Zisťuje sa pripravenosť dieťaťa a jeho predpoklady 
na zvládnutie prvého ročníka základnej školy a to 
všetko prirodzenou formou prvého stretnutia , cez 
rozhovor, kreslenie aj počítanie v pracovnom liste 
prispôsobenom pre deti predškolského veku. Pritom 
sa vytvoria také podmienky, aby sa rodičia aj deti cí-
tili pri stretnutí na zápise čo najpríjemnejšie.  
 K budúcemu žiačikovi sa od prvého kontaktu pristu-
puje s vedomím, že je to v jeho živote nová udalosť . 
Milí rodičia, nezamieňajte preto tento deň so skúškou 
na prijatie do školy. Tá bude deti čakať v oveľa ne-
skoršom veku. Pri zápise ide z pohľadu dieťaťa o 
novú skúsenosť s neznámym okolitým svetom, a na 
to ho pripravujete predovšetkým vy. Ak by ste boli 
neistí, nervózni alebo zbytočne úzkostliví, preniesli 
by ste to aj na svojho synčeka alebo dcérku. A to, všet-
ci pevne veríme,  nie je potrebné pre nikoho z nás. 
Koniec koncov, to nikto ani nechce. Potrebujete svoj-
mu potomkovi predsa veriť a hlavne ho povzbudiť a 
posilniť pred novou a dôležitou udalosťou, ktorá ho 
čaká. Že niečo  nové a  zaujímavé tam uvidí, že ho 
pani učiteľky v škole spoznajú a ono ich. A ešte im 
bude môcť aj ukázať aké je šikovné. 
Vážení rodičia, tešíme sa na vás, aj na vaše malé po-
klady, ktoré sa neskôr aj v našich rukách stanú vzác-
nymi diamantami, ktoré budeme spoločne s vami ob-
rusovať do tej najkrajšej podoby.

Mami, oci, ja to zvládnem! 
Verte mi a budete prekvapení. 

Mgr. Ingrid Fülöpová
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Zo života Klubu JDS
Záverečnou akciou minulého roka bola oslava jubilantov, ktorí 
oslávili svoje okrúhle narodeniny v II. polroku roku 2022. Hneď 
po príchode všetci členovia boli privítaní malým darčekom.  Po 
úvodnom privítaní všetkých členov a hostí p. Katarínou Zalube-
lovou, oslávencom zablahoželal a odovzdal darčeky p. staros-
ta Mgr. Oliver Berecz a mohla sa začať druhá časť programu, 

k to rou 
b o l o 
v i a -
n o č n é 
p o s e -
d e n i e 
s tom-
bo lou . 
L o s o -
valo sa 
o 81 
tombol, 
predali 

sme vyše 700 tombolových lístkov. Pri konzumácii vynika-
júcej vianočnej kapustnice a dobrôt z kuchýň našich členiek 
sme sa porozprávali a podelili sa o recepty a vianočné zvyky. 
Dňa 19.12.2022 sme sa zúčastnili vianočných predajných tr-
hov, ktoré organizoval obecný úrad a so svojimi perníčkami, 
oblátkami, slanými aj sladkými trubičkami, rôznymi vianočný-
mi predmetmi z dielne našich členiek sme mali veľký úspech. 
Poobede sme navštívili našich spoluobčanov v miestnej ZO-
Ske a odovzdali sme im darčeky, keďže situácia bola dosť 
vážna, rozhodli sme sa  o predaní darčekov len pri dverách 
ZOSky. Veríme, že už tento rok budeme môcť navštíviť na-
šich seniorov priamo v ich zariadení. 
Rok 2023 sme začali 23. 1. stretnutím našich seniorov v 

zasadačke obecného úradu , kde po úvodnej básni, ktorú 
predniesla p. Jolana Hečová, nás  oboznámila s listom nášho 
novo zvoleného predsedu JDS p. Michala Kotiana, v ktorom 
nám poďakoval za našu prácu a zaželal všetko dobré, hlavne 
pevné zdravie, šťastie a radosť v jeseni nášho života. Druhé 
naše stretnutie sa nieslo v duchu pomoci našim seniorom, 
ktorí žijú sami v domácnostiach a p. Jolana Hečová im pred-
stavila zariadenie pod názvom „Monitoring seniorov“ a vy-
svetlila podrobnosti ohľadne tejto pomoci. Ďalej im vysvetlila 
finančnú výpomoc nazvanú „ rodičovský bonus“. 
Dňa 6.3.2023 sme mali výročnú členskú schôdzu. Po privítaní 
členov a hostí p. Jozefa Kúrňavu, predsedu OO JDS a p. Ing. 
Petra Gašpierika. zástupcu starostu, nás výročnou členskou 
schôdzou previedla p. Izabela Kaláziová. Správu o činnosti 
za rok 2022 a plán práce na rok 2023 predniesla p. Jolana 
Hečová, správu o hospodárení za rok 2022 a návrh na čerpa-
nie finančných prostriedkov na rok 2023 predniesla p. Valéria 
Horváthová. Po diskusii, v ktorej vystúpil p. Jozef Kurňava, 
p. Mgr. Zita Szovicsová, členka výboru MO Csemadok a p. 
Jolana Hečová sme výročnú členskú schôdzu ukončili hym-
nou všetkých seniorov pod názvom „Zahučali hory, zahučali 
lesy“ a tým sme prešli k druhej časti nášho programu a to bola 
oslava Medzinárodného dňa žien. Zástupca starostu p. Ing. 
Gašpierik predniesol slávnostný príhovor a odovzdal každej 
členke krásnu ružičku. V družnom rozhovore sme pokračovali 
a zároveň sme si pochutili na obložených chlebíkoch, koláči-
koch a pagáčikoch. 
Tento mesiac nás ešte čaká návšteva divadelného predsta-
venia v divadle Andreja Bagara v Nitre, pozrieme si hru Bože-
ny Slančíkovej Timrava „Rozsobáše“ a prezrieme si výstavu 
aranžovanú v divadle pod názvom “Holokaust“. Verím, že sa 
našim členkám bude divadlo páčiť a výstava ich zaujme. 
Jolana Hečová           

Zo súčasného života Csemadoku
Fašiangová zábava
MO Csemadok po dvoch co-
vidových  rokoch usporiadal 
tradičnú fašiangovú zábavu. 
My, ako organizátori zábavy, 
sme šli do neistého, lebo sme 
mali stanovený minimálny po-
čet ľudí, aby sa sála naplnila. V 
posledný týždeň sa vykryšta-
lizoval stav, že môžeme uspo-
riadať 29. fašiangovú zábavu, 
ktorú sme určili na 18.febru-
ára tohto roku. Organizátori 
zábavy a vedenie Csemadoku 
prichystali miestnosť kultúr-
neho domu tak, aby sa zabavujúci cítili čo najprí-
jemnejšie.   Keď sa sála zaplnila, zábavu otvorili 
v maďarskom jazyku M. Szabová a v slovenskom 
jazyku J. Székháziová. Po prípitku sa otvoril par-
ket pre zabávajúcich sa. Po večeri a pred polnocou 
sme ťahali tombolu, z ktorej sa tešilo 45 šťastných 

vylosovaných účastníkov. O dobrú náladu sa po-
starala hudobná skupina Atlantic Jazz zo Selíc, 
ktorí hrali až do rána (ale naozaj bieleho). Na stole 

nechýbali ani zákusky od 
N. Lovászovej. Zabávajú-
cim zábava trvala krátko, 
lebo nad „ránom“ museli 
ísť domov. Touto cestou 
ďakujeme všetkým, ktorí 
prispeli do tomboly, ako 
aj tým, ktorí pozdvihli 
zábavu o dobrú náladu a 
aj pánovi starostovi obec-
ného úradu za bezplat-
ný prenájom kultúrneho 
domu. Organizátori touto 

cestou vás pozývajú na budúcoročnú zábavu, kto-
rá bude mať už okrúhle 30. výročie.
Pálenka fest
Dňa 4.3.2023 organizovala miestna organizácia 
CSEMADOK –  s podporou obce Trnovec nad 
Váhom štvrtý ročník súťaže o najlepšiu pálenku 
v našej obci a okolí. Súťaž sa konala v miestnom 
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Trnovecký voltížny  klub  FARAO pri-
niesol  zlaté medaily

Pod Tatrami v malebnej dedinke Spišská Tep-
lica otvorili barelovým pretekom Barel Cup, 
ktorý sa skladá z 3 pretekov a víťazi sú vyry-
tí na obrovskom pohári, ktorý putuje celý rok 
po víťazoch a veľkosťou predbehol aj slávny 
Stanleyho pohár. Druhé kolo sa bude konať 
v Košiciach a tretím kolom uzavrie sériu trno-
vecký klub FARAO. Napriek tomu, že do Tatier 
vycestoval len zlomok klubu a trénerka Laura 
Lenčéšová musela zostavu prispôsobovať  
počtu detí, trnoveckí voltižéri priniesli medailu 
z každej kategórie, v ktorej nastúpili. Katarína 
Nagyová si v ťažkej kategórii starších dievčat 
s vysokým náskokom po povinnej zostave lad-
ne odcvičila voľnú zostavu a odmenou jej bola 
zlatá medaila. V mladších dievčatách si strie-
bornú medailu odniesla Nelka Pčolová a bronz 
Dorotka Kazárová. Skupine detí do 9 rokov tiež 
vyselo na krku zlato.
Pokračovanie barelovej série sa konalo v Koši-
ciach, odkiaľ opäť trnoveckí voltižéri priniesli tri 
zlaté medialy. Katarína Nagyová potrdila že vo 
svojej kategórii nemá konkurenciu a zvíťazila. 
Ema Dudonová sa po zdravotných komplikáci-
ách zmobilizovala a dokázala vyhrať kategóriu 
junior. V skupinách detí do 9 rokov kraľovala 
zostava JK Farao a opäť odnášala zlato.
Vyvrcholením Barel Cupu boli tretie preteky v 
Kráľovej nad Váhom, organizované trnovec-
kým klubom Farao. Dokonale zladené zostavy 
s ťažkými gymnastickými prvkami dávali pre-
dzvesť ťažkých bojov o medaily. Napriek tomu 
trnovecký klub Farao získal ešte viac medailo-
vých umiestnení ako v predošlých kolách. Na 
štart sa postavila plná zostava klubu,ktorá kvôli 
finančnej situácii nemohla celá vycestovať 
dva krát na východ Slovenska. Ema Dudono-
vá opäť ukázala že talentom,sebazaprením a 
skúsenosťami vie poraziť aj juniorky, ktoré pol 
roka trénovali s gymnastickými trénermi.Po 
polročnej pauze predviedla technicky dokonalú 
povinnú zostavu,ktorou si urobila náskok pred 
konkurenciou a dokázala opäť zvíťaziť. Zlato si 
odnášala aj Katarína Nagyová v kategórii star-
šia žena a ukázala, že v tejto kategórii bude 
želiezkom v ohni aj pre medzinárodnú scénu. 
V kategórii mladšia žena získala bronz Nelka 
Pčolová. V skupinách do 9 rokov získalo Farao 
nielen zlatú, ale aj  striebornú medailu. V ka-
tegórii skupín senior čisto predvedenou zosta-
vou za tónov témy Flashdansu získala skupina 
z JK Farao zlato.
Po sérii barelových pretekov sa klub pripravuje 
na súťaže s koňmi a bude sa snažiť reprezen-
tovať našu obec nielen v maďarskom Kaposvá-
ri, rakúskej Stadl Paure, švédskom Flyinge a 
českom Frenštáte pod Radhoštem  ale aj na 
slovenskej scéne v Hrabušiciach, Dunajskom 
Klátove, Motešiciach, Topoľčiankach,Šamoríne 
a Vígľaši.                 V. Lenčéšová

kultúrnom dome. Tento ročník patril čo do účasti súťažiacich k 
najúspešnejším v krátkej histórii podujatia. Súťažiaci priniesli 35 
vzoriek destilátov, ktoré boli rozdelené do dvoch skupín. V prvej 
skupine boli zaradené vzorky čírej pálenky z ovocných destilátov. 
Druhá skupina patrila súťažiacim, ktorí svoju pálenku upravovali 
zrením v sudoch. Odborná porota pod vedením Pavla Székházi-
ho degustovala vzorky vyše troch hodín. Po dôkladnom koštovaní, 
kde sa hodnotila čistota vône, intenzita vône, čistota chuti, intenzita 
chuti, harmónia chuti a vône sa bodovaním zistilo poradie účastní-
kov. A nechýbala ani cena starostu obce Trnovec nad Váhom pre 
najlepšiu pálenku v našej obci.
Výsledky:
Kategória číra pálenka :  
1. Andódi Miroslav - destilát marhuľovica
2. Jancsó Štefan - destilát vínovica
3. Székházi Pavol - destilát marhuľovica
Kategória zrejúcich páleniek :  
1. Polák Marek - destilát vínovica
2. Pintér Július - destilát zázvorovica
3. Andódi Miroslav - destilát hrozno Alibernet
Kategória najlepší destilát z Trnovca nad Váhom:  
1. Šmátrala Tomáš - destilát slivovica
Po vyhodnotení výsledkov výhercovia prevzali ceny a pamätný 
diplom od členov MO Csemadok. Nasledoval kultúrny program 
v podaní tunajšieho spevokolu, občerstvenie pre prítomných za-
bezpečili členky MO. Ďakujeme všetkým zúčastneným za pomoc a 
spoluprácu a už sa tešíme na V. ročník.
Naša výročná schôdza
Za prítomnosti 55 členov 5. marca 2023 v Miestnom kultúrnom 
stredisku sme organizovali výročnú členskú schôdzu MO Csema-
dok. Na našu schôdzu prišiel  poslanec krajského výboru pán Ing. 
Mészáros Viktor. Vyhodnotili sme rok 2022, ktorý bol veľmi úspeš-
ný. Prijali sme plán 
č i n n o s - ti na rok 
2023. V d i s k u s i e 
vystúpili štyria naši 
č l e n o - via, ktorí 
pozitívne hodnotili 
našu čin- nosť za 
uplynulé o b d o b i e . 
N e c h ý - bal ani 
kultúrny program, 
kde sme si dôstojne 
pripome- nuli 200 
n a r o d e - niny veľ-
kého ma- ďarského 
básnika Sándora Petőfiho. Nezabudli sme ani na našich jubilan-
tov, ktorých sme pozdravili kytičkou. Na záver sme si vystúpením 
miestneho spevokolu pripomenuli revolučný rok 1848. O občer-
stvenie a príjemnú hudbu bolo tiež postarané v podaní J. Poláka. 
Koncom leta pripravujeme, tak ako každoročne, výlet do Rumun-
ska, do Sedmohradska v termíne od 12. – 16. septembra 2023. Tou-
to cestou pozývam priaznivcov, aby sa zúčastnili a zoznámili sa s 
historickými, kultúrnymi a prírodnými krásami veľmi zaujímavej 
časti Európy akou je Sedmohradsko.
                                                MO CSEMADOK       
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Rybári a zimné mesiace
 Zimné obdobie bývalo voľakedy časom, keď sa činnosť za-
meriavala hlavne na  vytváranie a udržiavanie otvorov v ľade 
na našich zamrznutých revíroch a na kosenie trstiny z ľadu ,čo 
bola oveľa jednoduchšia práca ako kosenie pri nezamrznutej 
ploche. Z dôvodu už skutočne viditeľných zmien, čo sa klímy 
týka, tieto práce sa nemuseli v zimných mesiacoch robiť a dá 
sa povedať, že len s s výnimkou 
krátkeho obdobia, keď bola len ten-
ká vrstva ľadu, sa dalo v našich re-
víroch loviť aj počas prvých dvoch 
mesiacov.
Naša činnosť bola zameraná na 
odovzdanie povolení, ich sumari-
záciu a vyhodnotenie uplynulého 
roka, ako aj na výdaj povolení na 
tento rok.
V rámci zimného sčítania vodného 
vtáctva, ktoré sa každoročne vyko-
náva v januári a je organizovaný 
Slovenskou ornitologickou spoločnosťou sa aj SRZ zapája do 
tejto činnosti zisťujú sa aktuálne počty kormoránov veľkých v 
našich revíroch. 14.1. bolo vykonané toto sčítavanie aj v revíri 
VÁH č.2 2-4370-1-1, ktorého približná rozloha je 300 ha a na-
chádza sa v dĺžke 28 km v úseku medzi 35.rkm ( rkm-riečny ki-
lometer) a 63,1.rkm, čo je priehradný múr VD Kráľová. V tomto 

úseku bolo v čase monitorovania 14:00-17:00 hod. pozorova-
ných 617 ks kormorána veľkého. Aj keď je potrebné počítať s 
určitou chybovosťou pri sumarizácii údajov získaných pozoro-
vaním, je to pomerne veľké množstvo, keď si zoberieme prie-
mernú dennú spotrebu rýb 0,5 kg/kus s tým, že tieto migrujúce 
kŕdle sú tu 3-4, mesiace je na zamyslenie, či je potrebné tento 
druh naďalej chrániť. Tento rok je už druhým rokom v platnosti 

rozhodnutie Ministerstva životné-
ho prostredia Slovenskej republiky  
MŽP č. 0193/2021-9.1(26/2021-roz-
kl.), ktorým sa povoľuje plašenie 
a lov v termíne od 1. októbra ak-
tuálneho roka do konca februára 
nasledovného roka za podmienok 
uvedených v danom rozhodnutí. Aj 
touto cestou sa chceme poďakovať 
Poľovníckej organizácii Durmutz a 
všetkým jej členom, ktorí sa aktívne 
zapojili do potláčania predačného 
tlaku kormorána a pravidelne orga-

nizovanými poľovačkami nám pomáhali tak ako aj minulý rok 
tento problém riešiť.
Nezvyčajné oteplenie spojené s dažďom začiatkom druhej po-
lovice mesiaca február spôsobilo rýchle topenie časti snehovej 
pokrývky na severe Slovenska. Tieto okolnosti spôsobili, že 
potoky a riečky v povodí Oravy a Kysuce sa začali rýchlo plniť 

a miestami dosiahli 1. stupeň povodňovej aktivity.
Táto voda sa postupne dostávala do Váhu, kde napĺňala jednotlivé nádrže Vážskej kaská-
dy až po poslednú, ktorou je VN Kráľová, kde bola táto záplavová vlna pozvoľna utlmená 
aj vďaka tomu, že Dunaj nebol vysoký a dokázal vodu z Váhu odviesť. Táto mierna a veľ-
mi plynulá záplavová vlna sa na našom úseku Váhu medzi VN Králová a VD Selice pre-
javila postupným stúpaním hladiny od 20.2.2023 o 5:45 – 268cm (stavoznak Šaľa Váh) 
až do 21.2.2023 o 23:30 – 374 cm. Tento čas a toto množstvo vody, keď cez VD Kráľová 
pretekalo 500 m3/s postačoval na to, aby sa cez potrubie pod protipovodňovou hrádzou 
doplnila voda do lovného revíru Amerika III. V podstate sa jedná o odstavné rameno, nie 
mŕtve rameno, lebo tento revír má regulovaný prítok, ktorý je závislý na výške hladiny v 
hlavnom toku Váhu. Pri uvedenom stave sa revír naplnil približne na 80%.
Dúfajme, že jarné topenie snehu nenapácha škody a bude možnosť ešte ďalšieho do-
plnenia vody, aby prípadné teplé a suché leto nespôsobilo problémy, ako v niektorých 
revíroch v roku 2022.
Po dvoch rokoch, kedy sa z dôvodu pandemickej situácie nemohli konať hromadné akcie, 
sa 25. februára 2023 uskutočnila v zasadačke Obecného úradu v Trnovci nad Váhom 
členská schôdza našej obvodnej organizácie.
Schôdza sa uskutočnila za prítomnosti 38 členov a dvoch hostí – zástupcov MsO SRZ 
Šaľa na základe schváleného programu, bola podaná správa o činnosti, kontrola uzne-
sení, plán hlavných úloh na rok 2023, prijalo sa uznesenie z členskej schôdze. Určil sa 
termín rybárskych pretekov na lovnom revíri Mŕtve rameno Amerika III na 20.5.2023.
V ďalších mesiacoch, keď od 15.3 budú miestne revíry do 1.6. pre lov uzatvorené, sa po-
núka priestor na brigádnickú činnosť na úprave okolia revírov, prístupových ciest, prete-
kárskej dráhy na Váhu.... Žiadame všetkých členov, aby sa aj individuálne alebo v malých 
skupinkách prihlásili, keď budú mať voľný čas a aby si brigádu odpracovali a tak prispeli 
ku krajšiemu prostrediu v okolí našich revírov, aby si potom počas sezóny mohli toto pro-
stredie užívať a venovať sa lovu.

Petrov zdar
Výbor obvodnej organizácie SRZ v Trnovci nad Váhom          
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  EDITORIAL
Tisztelt lakosok!

Megérkezett újságunk ez évi első száma. Hek-
tikus időszakot élünk, mely egymás után hoz-
za a meglepetéseket. Az energia árának eme-
léséről, az áru és szolgáltatások drágulásáról, 
társadalmi életünk állandó bizonytalanságá-
ról stb., lassan már nincs is értelme beszélni. 
Olyan témák ezek, melyek naponta érintenek 
bennünket, de többségükben tőlünk függetle-
nek, nem befolyásolhatjuk őket. E sorok írá-
sánál mindig mérlegelem, a község melyik 
problémáját hozzam fel, vagy milyen sikerrel 
dicsekedjek. Készítjük a tavaszi és őszi idényt, 
igyekszünk kulturális akciókat szervezni, még 
ha tudatosítanunk is kell, hogy az árpiacon ki-
alakult helyzetet tekintve minimalizálni kell 
kiadásainkat, ahol csak lehetséges. Igyekszünk 
rendbe tenni a technikát a kaszáláshoz, fejlesz-
tési projekteket oldunk a kultúrház rekonst-
rukciójára, fotovoltaikus paneleket hoztunk 
létre a község tulajdonában lévő épületekre, 
igyekszünk megoldást találni egyesületeink, 
szervezeteink fejlesztésére. A jelenleg megol-
dásra váró számos ügyet reméljük sikerül el-
rendezni, hogy községünk továbbra is fejlőd-
hessen. Az egyik gond, mellyel foglalkozunk, 
a hulladékégető építése, mely CCE néven fut. 
S hogy miért írom ezt? Sokan kérdezik tőlem, 
miért vívunk szélmalomharcot és hasonlók. 
Számunkra ennek az ügynek két szempontja 
van, Az egyik éppen Önök, a lakosság. A múlt-
ban ezzel kapcsolatban volt egy érvénytelen 
népszavazásunk, mely azért volt érvénytelen, 
mert nem jött el a választók 50 százaléka. De 
nekünk mindegy, hogy érvényes-e vagy sem. 
Mi úgy tekintünk rá, hogy a szavazók 85 %-a 
ellene volt. Ezért ez irányban fogjuk képviselni 
Önöket, és nem támogatjuk az égető megépí-
tését. A képviselőtestülettől is mandátumunk 
van, melyben a képviselők egyértelműen el-
lenzik a dolgot. Ez az első szempont, mely elő-
revisz bennünket a projektet illetően. A másik 
az, hogy meg vagyunk győződve róla, hogy a 
tervezet ebben a formában a Vágsellyei járás és 
községünk szempontjából nem megfelelő. El-
sőrendű célunk a falu fejlesztésén kívül a lako-
sok éltének, egészségének védelme, akárcsak 
életkörnyezetünk védelme. Az Alkotmány 
garantálja nekünk az egészséges életkörnyeze-
tet, ezért úgy gondoljuk, rá kell mutatni erre a 
projektre. Nem utolsó sorban sértő, hogy ha a 
járás jelenlegi érvelései mind átmennek, akkor 

a Vágsellyei járásban 4 hulladékégető épül. 
Ezt már tényleg soknak tarjuk a lakosokkal 
szemben, és megdöbbentő, hogy rajtunk kívül 
egyetlen önkormányzat sem tiltakozik ellene. 
Hogy pontos legyek, a Farkasd környéki fal-
vak tiltakoztak a hozzájuk közel eső égető pro-
jektje ellen, de a többiek ezt mintha elfelejtet-
ték volna. Szélmalomharcról beszélünk, hisz 
az égetőt támogatók úgy állították be az egé-
szet, hogy a rossz és kisebbik rossz közül kell 
választani. Ezt tragédiaként fogom fel. Átvitt 
értelemben mondhatjuk azt is, hogy a szaka-
dék szélén állunk és az egyik megoldás leugra-
ni és leesni, de egyik megoldás se kínál hosszú 
távú tervet arra, hogyan ne essünk a gödör al-
jára. Csak azonnali zuhanást, esést kínál, vagy 
olyat, amire mindenképp sor kerül, csak pár 
év múlva. E témának egy egész lapszámot is 
szentelhetnénk, és akkor is sok tényező kérdő-
jel, megválaszolatlan probléma maradna. Bő-
vebb tájékoztatás céljából figyeljék a faceboo-
kot és weboldalunkat. Elnézést a kicsit negatív 
hangulatú vezércikkért, de ha más szempont-
ból nézzük, nem kell, hogy annyira negatív 
legyen. Itt állunk a tavasz kezdetén, amikor 
ébred a természet és minden virágba borul. 
Ebben a harcban is még csak a történet kezde-
ténél vagyunk, rajtunk áll, hogyan alakítjuk, ír-
juk meg. Az Önök hangját kell meghallanunk. 
Fontos, hogy tudjuk, mi a véleményük az ége-
tővel kapcsolatban. Önökben van a remény, 
hogy ezt az egészet visszafordíthatjuk. Önök a 
hajtómotorok, akikért mindezt csináljuk, mert 
hisszük és gondoljuk, hogy megéri, még ha 
nehéz harcok árán is, de megvédjük saját és 
az Önök egészségét, életkörnyezetét. Hiszen 
gyermekeink megkérdeznek majd bennün-
ket, hogy mindent megtettünk-e azért, hogy itt 
jobb életünk legyen. S ha megkérdezik, büsz-
kén mondhassuk el, hogy minden tőlünk tel-
hetőt megtettünk. Ezért tekintsük kihívásnak, 
új dolognak, tanuljunk a természettől, amikor 
a tél után felébred és szépségében pompázik. 
Így mi se csüggedjünk, tekintsünk pozitívan 
a dolgokra, nem hiába mondják, hogy a virra-
dat előtt van a legnagyobb sötétség. Végezetül 
engedjék, meg, hogy lapunk olvasásához kel-
lemes perceket kívánjak, és sok szép élményt 
ezekben a tavaszi napokban. Bízom benne, 
hogy a közelgő kulturális rendezvényeken ta-
lálkozunk és alkalmunk lesz elbeszélgetni.
Mgr. Oliver Berecz, a község polgármester



    2

A képviselőtestület ülése
A községi képviselőtestület 3. ülésére 2023. 
február 13-án került sor, az első pontok egyike a dotációk folyó-
sítása volt. A polgármester elmondta, hogy a költségvetésben e 
célra 20 ezer eurót tettek félre, a kérvények alapján 38 ezer eurót 
igényelnek, ezért a tagok már a sport-, oktatásügyi-, ifjúsági- és 
kulturális bizottság ülésén javasolták a dotációk összegének 27 
ezer euróra való emelését. Mgr. Berecz továbbá arról tájékoztatott, 
hogy a „Keď nevládzeš, tak pridaj...” PT tekintettel a község költ-
ségvetésének jelenlegi helyzetére, visszavonta kérvényét. Ezután 
az említett bizottság elnöknője vette át a szót, s arról tájékoztatott, 
hogy ülésükön részlétesen foglalkoztak a kérvényekkel, mindegyi-
ket mérlegelték, azzal, hogy ha a szervezetek kiadásuk egy részét 
fedezni tudják a befizetett illetékekből, ezeket a részeket a kérvény-
ből kihúzzák. A bizottság tagjai alaposan ellenőrizték az előző évi 
elszámolásokat, megállapították a szerződés néhány részletének 
megszegését, manuál kidolgozásáról döntöttek, hogy a kérvénye-
zők tudják, hogyan kell eljárniuk az elszámolásnál. A bizottság 
tagjai jóváhagyták a dotációk elosztását s ezt átadták a pénzügyi-, 
vállalkozói- és vagyonkezelési bizottságnak, mely a javaslatot jóvá-
hagyta. E bizottság elnöke Ing. Hlavatý ismertette a képviselőkkel a 
bizottság tanácskozását, melyre az egyes szervezetek és egyesü-
letek képviselőit is meghívták, hogy teret kapjanak a véleménynyil-
vánításra. Mindkét bizottság megegyezett abban, hogy szükséges 
megváltoztatni a dotációra vonatkozó általános érvényű rendeletet 
(ÁÉR), s újat készíteni. A polgármester vitát nyitott, PaedDr. Suba, 
PhD. képviselőt az érdekelte, milyen hiányosságokat találtak az 
elszámolásnál. K. Tusková elmondta, hogy több is volt, például a 
szervezet nem megfelelő iratokat adott le, néhány kiadás nem volt 
összhangban a szerződéssel. Ing. Gašpierik megállapította, hogy 
tulajdonképpen két ellenőrzés volt, a bizottság hiányosságokat fe-
dezett fel, az ellenőr nem. PaedDr. Suba, PhD. nagyra értékelte, 
hogy az ülésre eljöttek az egyes szervezetek képviselői, javasolta, 
hogy adjanak szót nekik. Elsőként a Farao polgári társulásból je-
lentkezett Lenčéšová asszony, aki elmondta, hogy összeszámolta 
a benevezési, indulási díjat, magát a versenyt, az anyagi fedezetet 
és a többi kiadást, ez 27 ezer euróra jött ki neki. Igazságtalannak 
tartja, hogy néhány szervezet a versenyekhez a frissítőkre is kap 
támogatást. Tudja, hogy kevés a pénz, de a FARAO-nak javasolt 
400 eurót keveselli, minden, Tornócon állandó lakhellyel rendelkező 
gyermeknek 100 eurót adnak. Szívesen rendeznének a községben 
is akciókat, de nincsenek meg a körülmények, másutt kell megren-
dezniük. Nemzetközi versenyeket is szerveznek, a lánya az Equipy 
főnöke volt, ilyen a lovassportban még nem történt, s kevés község 
dicsekedhet el ekkora sikerrel lakossága körében. Ezt szerinte sen-
kivel sem lehet összehasonlítani, aki járási ligában játszik, és több 
pénzt érdemelnének. Mgr. Berecz összefoglalta a hozzászólást és 
úgy nyilatkozott, hogy nehéz megállapítani a hozzájárulás össze-
gét az ő egyesületükre, a gyermekre vagy felnőttre. Utánanézett, 
kötelesek-e megindokolni a dotáció nagyságát, a főellenőr szerint 
ez önkéntes alapú. Senki sem akarja alábecsülni a Farao PT sike-
reit, de a dotáció magassága véges, s vannak itt olyan szerveze-
tek, melyek egész évben tevékenységet fejtenek ki. Ha Lenčéšová 
megnézi a kérvények és a folyósított dotáció arányát, a Csemadok 
is 4 000 eurót kért és 1 200-at kapott, holott számos tagjuk van, bált 
szerveznek, de ő személy szerint nem akar azon vitázni, hogy egy 
gyerek 100 eurót kap.
V. Lenčéšová arra hívta fel a figyelmet, hogy néhány kérvényező a 
versenyen a frissítőkre kapott pénzt, neki furcsa, hogy ilyet a lako-
sok pénzéből dotálnak. Rá és a lányára nincs pénz, de frissítőkre 
van. Az, aki igyekszik, és saját zsebéből fizeti mindent, nem kap az 
alapvető dolgokra. A vitába Hečová asszony is bekapcsolódott a 

JDS nyugdíjas egyesületből, s mint egy hete elmondta, minden eu-
róért nagyon hálásak, ezután is segíteni fognak, ahogy tudnak, de 
el szeretné mondani, hogy a frissítőket nem a dotációból fedezik, 
mert olyan érzése van, hogy a megjegyzés az ő egyesületüket érin-
tette. V. Lenčéšová kifogásolta, hogy Tusková asszony azt mondta, 
az asztaliteniszezők frissítőre kérnek dotációt. K. Tusková figyel-
meztette őt, hogy ő nem mondta, mire kapják az asztaliteniszezők 
a pénzt. Hečová megjegyezte, hogy az asszonyok minden rendez-
vényre sütnek, és ezt saját pénzükből fedezik. Ezután a polgármes-
ter Ing. Klincko álláspontját kérte, aki megköszönte a segítséget és 
támogatást, melyet kaptak, bármennyi is volt. A reális helyzetből 
indul ki, s bár a támogatás összege csökken, a focisták túlélik a 
krízisidőszakot és működni fognak. Más forrásokat is keresnek, 
nem fognak csupán a községre támaszkodni. PaedDr. Suba, PhD. 
Lenčéšová címére elmondta, hogy rossz végéről kezdte el a vitát, 
támadta a többi szervezetet, holott mindegyik teljesíti a feltételeket, 
rendezvényeket szervez, némelyik gyerekeknek is, természetes, 
hogy adnak nekik pl. egy nyalókát. Neki is van lovagló lánya, a 
másik az uszonyos úszás világbajnoki második helyezettje, de nem 
kért egy centet sem a községtől, mert akkor nem érezné jól magát. 
Kérte a polgármestert, adjon teret a szervezeteknek, a másik két 
szervezeti képviselő korrektül viselkedett. A  focistáknak az ifjúság-
gal való munkának köszönhetően nagy a publicitásuk, van emberük 
a karbantartásra, traktoruk, energiát fizetnek. Személy szerint bánt-
ja őt, hogy a polgári csoportosulások fizetnek rá erre a krízishely-
zetre, ő támogatta a Farao polgári társulást, mert tudta, hogy barel 
cupo-ot szerveznek a községben. Hozzátette, hogy valóban kíván-
csi az ellenőr dotáció-elszámolására az előző évben. V. Lenčéšo-
vá elmondta, hogy sem a nyugdíjasokat, sem a focistákat nem állt 
szándékában támadni, tiszteli és becsüli őket, de nem tetszik neki 
a javaslat a bizottságok szempontjából. Ő már két éve szeretne 
bekerülni a sport-, oktatásügyi-, ifjúsági- és kulturális bizottságba, 
kérvényeket küldözget a községi hivatalba, mert tudomására jutott, 
hogy ő, mint itteni lakos komissziótag lehetne. Most is beadta a 
kérvényt, de a képviselőknek jóvá kell hagyniuk. Zavarja őt, hogy 
egyeseknek az ásványvizet is átfizetik, a másik meg keveset kap. 
Segíteni szeretne, szerinte valami kulcsot kellene találni a dotáci-
ók folyósítására. Minden sportban nem lehet világsikereket elérni, 
de meg lehet próbálni meghatározni, hogyan lehetne támogatni a 
kérvényezők kiadásait. Ő tudatosítja, hogy minden klub más, no 
de frisstőkre? Nem támadni akart, csak azt szeretné, hogy ha a 
bizottságok valamilyen kulcs alapján döntenének, de nem sikerül 
bekerülnie a bizottságba. A polgármester szerint univerzális kulcsot 
szinte lehetetlen találni, hisz más-más szervezetekről van szó, más 
a sportolók, a Csemadok, a nyugdíjasok specifikuma. A Farao-nak 
a községből négy tagja van, a Csemadoknak több mint 200. Épp 
ezért javasolták átdolgozni a dotációkra vonatkozó általános érvé-
nyű rendeletet, hogy objektívebb legyen a támogatások elosztása. 
Ami a bizottságbeli tagságra vonatkozó kérvényt illeti, az „Egyéb” 
pontban tér majd ki rá.  Elmondta, hogy ha V. Lenčéšvá nem is 
tagja a bizottságnak, az ÁÉR javaslatához hozzájárulhat, javaslatot 
tehet, mivel ez nyilvános és mindenki bekapcsolódhat. Az egyes 
javaslatokat aztán értékelik és döntenek róla, hogy belefoglalják-e 
vagy sem. V. Lenčéšová azt mondta, hogy táblázatra gondolt, ahol 
pontokat adnának az egyes kategóriákért, pl. nemzetközi sikerek, 
akciók rendezése, szervezése stb., ezután pedig igazságos kon-
szenzust találnának, mert most mindenki sérelmezi a bizottság ha-
tározatát. K. Tusková megjegyezte, hogy a szóban forgó bizottság 
mindegyik tagja pontozhatná a kérvényeket, de ez sose volt figye-
lembe véve, ebben az évben nem is pontoztak.
Végül a képviselők megszavazták a 400 eurót a Farao-nak, az 1 
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500 eurót a nyugdíjas egyesületek, 4 000 eurót a TJ Dynamonak, 
az FK Dynamo 17 450 eurót kap, a Csemadok 1 200 eurót, a Hu-
bert Arrows pedig 800 eurót.
A Községi Rendőrség tevékenységéről szóló beszámolót a képvi-
selők előre megkapták, az ülésre a KR parancsnokát, G. Résőt is 
meghívták, aki elmondta, hogy a jelentést megpróbálta áttekinthe-
tően megfogalmazni, hogy világos legyen, mivel foglalkozik, milyen 
ügyeket old meg a községi rendőrség, de szívesen válaszol az 
esetleges kérdésekre is. PaedDr. Suba, PhD. megkérdezte, hogy 
nincs-e gondjuk azzal, hogy egyikük hosszú idő óta munkaképte-
len. A parancsnok elmondta, hogy szerinte elegen vannak, a két 
év megerősítette, hogy képesek hatékonyan dolgozni, ha valame-
lyikük szabadságol, segítenek az állami rendőrök is. Ismertette a 
képviselőkkel, hogy készül a KR új törvénymódosítása, jogaik je-
lentős mértékben erősödni fognak. A képviselők elfogadták a tevé-
kenységről szóló jelentést. 
A képviselők elfogadták az 1/2023-as ÁÉR javaslatát az 1/2019-es 
rendelet változtatására és kiegészítésére, mely a helyi óvodás és 
iskolás gyerekek dotációjának meghatározásáról szól, figyelembe 
véve a 2023-as költségvetést. A képviselők háromötödös többség-
gel jóváhagyták a 43 m2-es telek eladását 516 euró összegért a 
Kocúrik házaspárnak. A 216/2017-es határozattal elfogadták a KR 
tagjai számának emelését 5 főre. A polgármester azonban elmond-
ta, hogy az előző időszak azt igazolta, hogy ez luxus lenne, teljesen 
elég a három is, főként ma, amikor takarékoskodni kell. A jövőben 
majd módosítják a KR szabályzatát, hogy összhangban legyen a 
törvénnyel, mert mint elhangzott, júniusban kellene elfogadni a KR-
ről szóló új törvényt, mely által jelentősen nőne a hatáskörük. A 
KR tagjai mérhetik a sebességet, amire jelenleg nincs lehetőség, 
büntetést csak a volán mögötti telefonálásért szabhatnak ki, vagy 
ha a sofőr nem állt meg a stoptáblánál. PaedDr. Suba, PhD. meg-
jegyezte, hogy ez a módosítás többe fog kerülni a községnek, de 
a polgármester azt mondta, pénzt is hoz majd. Ing. Ábrahámová 
megkérdezte, kié lesz a beszedett bírság. A polgármester elmond-
ta, hogy a község bevételét képezi majd. PaedDr. Suba, PhD. az 
iránt érdeklődött, hogy a község működteti-e még a központi véde-
lem pultját, a polgármester ezt megerősítette, de szükség lesz a 
rekonstrukcióra. PaedDr. Suba, PhD. elmondta, hogy ha átmegy a 
törvénymódosítás, fel fog kelleni venni valakit a központi pulthoz, a 
polgármester tájékoztatott, hogy a védett műhelyből egy hölgy van 
a pult mellett. Ha a pultot rekonstruálják, egyik funkciója a rendszá-
mok felismerése lesz, és ha körözött gépkocsiról van szó, a rend-
szer sms-t küld a megfelelő helyekre. A községi hivatal javaslatot 
tett azon rendelet megszüntetésére, mely az egyház és a község 
közti telkek cseréjére vonatkozik, a plébánia alatti telket a temető 
és a hullaház alatti telekre kellene cserélni. ThDr. Solčiansky távo-
zása után a tanácskozások nem folytatódtak, csaknem két év telt el 
a határozat elfogadása óta, s a helyzet nem változott. A képviselő-
testület a telekcseréről szóló határozatot megszüntette.
Mgr. Berecz tájékoztatott a Golian tábornok emlékműve melletti 
kőkereszt restaurálására és rekonstrukciójára szervezett önkéntes 
gyűjtés eredményéről. A kereszt javítása 7 848 euróba került, a la-
kosok 483 euróval járultak hozzá. A képviselők tudomásul vették V. 
Lenčéšová kérvényét, hogy vegyék be az említett bizottságba. K. 
Tusková úgy nyilatkozott, hogy a bizottság tagjai átbeszélték a dol-
got és megállapították, hogy nincs szükség a bizottság kibővítésé-
re, de ha Lenčéšová asszonyt érdekelné a rendezvények szerve-
zésébe való bekapcsolódás, kezdeményezését szívesen fogadják.
A képviselők foglalkoztak Tóth úr és neje kérvényével is, akik sze-
retnék megvenni a közös tulajdonrészt és a község parcellájának 
egy részét is. Azt javasolták neki, egészítse ki kérvényét egy geo-

metriai tervvel, hogy világos legyen, mekkora területről van szó. A 
hozzá tartozó beleeső parcella 28 m2 és a községi hivatal tulajdo-
nában lévő részt a község nem javasolta eladni. Az egyik tulajdo-
nos az állam, s azért sem lehetne eladni, mert a tulajdonosoknak 
megtiltanák a telekre való belépést. A hozzá tartozó parcellát külön-
leges elbírálást igénylő módon lehet eladni, szükség lenne a vétel-
ár jóváhagyására is. PaedDr. Suba, PhD. rákérdezett, hol ez a te-
lek, Ing. Rábek pedig, hogy nem kell-e hivatalos becslés. Szerinte 
fontos, hogy a község a törvény értelmében járjon el, a különleges 
szempontot igénylő módon való eladáshoz nincs szükség szakértői 
véleményre, azt a törvény csak közvetlen eladás esetében írja elő. 
Ing. Rábek elmondta, hogy a szakértői véleményt kérheti a község, 
nem kellene áron alul eladni. Mgr. Berecz azt felelte, az eladással a 
község nem siet, Tóth úr is vár, s ha a többi képviselő is beleegye-
zik, jóvá lehet hagyni az eladás tervezetét, jogász álláspontját kell 
kérni, hogy a községnek ilyen módú eladásoknál szakértői véle-
mény alapján kell-e megszabni az árat.
A vitában R. Hrabovský rákérdezett, foglalkoznak-e a területfejlesz-
tési terv változtatásával. A polgármester elmondta, hogy folyamat-
ban van a közbeszerzés a beszerzőre, később a kivitelezőre. D. 
Marček megjegyzést tett a COOP Jednota üzlet melletti parkolásra, 
az autók a járdán állnak, az egész járda csupa olaj, a parcella, a 
mely a parkolásra szolgálna, be van nőve gyommal. R. Hrabovský 
érdeklődött az iskola melletti lakások eladásáról. A polgármester el-
mondta, hogy már dolgoznak a szakértői véleményen. Ing. Gašpi-
erik a szemétégető végső álláspontja felől tájékoztatott, a polgár-
mester azzal egészítette ki, hogy a község törvényes határidőn 
belül beadta a papírokat, ezalatt Močenokon is terven felül ülése-
zett a községi képviselőtestület, szavaztak, hogy nem egyeznek 
bele az építésbe, de a határozat nem ment át, 5 képviselő volt mel-
lette, 6 pedig tartózkodott. A lakosok nem is tudtak erről a projektről. 
Ing. Rábek elmondta, menyire csalódott abban, milyen álláspontot 
adott ki a Vágsellyei Járási Hivatal környezetvédelmi szakosztálya. 
Ezután PaedDr. Suba, PhD. jelentkezett a vitába, elmondta, sajnál-
ja, hogy a KR parancsnoka már elment, mert többször előfordult, 
hogy most a fűtési idény alatt hazafelé haladva irdatlan bűz van 
a faluban, cipőket, műanyag üvegeket égetnek, ez ellentmondá-
sos. A lakosok égetik a tiltott toxikus anyagokat, de ez nekünk nem 
számít, senki sem dobja fel őket. Büntessük meg ezeket a lakoso-
kat, hisz ez bűncselekmény! A polgármester egyetért a javaslattal, 
s hajlandó oldani a dolgot. PaedDr. Suba, PhD. hozzátette: lehet, 
hogy ezeknek a lakosoknak nincs mivel tüzelniük, de a képviselő-
testületnek kifogásai vannak az ellenőrző tevékenység ellen. Ing. 
Hlavatý elmondta, hogy szívesen köszönetet mondana PaedDr. 
Subának, PhD., hogy felhozta ezt a témát, de  a szennyvízzel való 
manipulálást is ellenőrizni kellene, mert nincs mindenkinél elvezető 
csatorna. A polgármester elmondta, hogy ezt maguk a lakosok fi-
gyelik, s az ilyesmit azonnal jelentik és megoldják, de utóbbi időben 
a Dusloból is erős bűz terjedt. M. Tóth tájékoztatott, hogy valami 
olyan anyagot égettek, melynek likvidálása néhány égetőben tilos. 
R. Hrabovský elmondta, hogy sulfenaxról van szó, már nem égetik. 
A Duslo vegyi üzem, vegyi égetője van. Mgr. Berecz szerint lehet, 
hogy ezért sem akarunk már újabb égetőt. R. Hrabovský megje-
gyezte, hogy Rumanovában 600 ezer tonna hulladék van a raktár-
ban. Ing. Hlavatý elmondta, hogy akkor épüljön ott égető. PaedDr. 
Suba, PhD. szerint érveket kell előkészíteni és mások véleményét 
is meg kell hallgatni. Mgr. Berecz válasza az volt, hogy biztosan 
meghallgatja őket és saját véleményét is elmondja. Természetes, 
hogy minden kérdésben nem egyezhetnek a vélemények. További 
információkat érdeklődés esetén weboldalunkon  találhatnak. 
I. Mesárošová  
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A községi hivatal tájékoztat...
Önkéntes gyűjtés a falu központjában 

lévő kőkereszt restaurálására 
és rekonstrukciójára

2022.9.15. és 12. 31 között került sor arra a gyűjtésre, 
melyet Tornóc Község hirdetett meg a községi kép-
viselőtestület 344/2022-es határozata alapján. A gyűj-

tésből származó 
483,53 eurót a köz-
ség központjában 
lévő klasszikus kő-
kereszt felújítására 
és rendbetételére 
fordított kiadások 
visszafizetésére 
használtuk fel. A 
keresztet a kole-
rajárvány befeje-
ződésének tiszte-
letére állították, 
a járvány közsé-
günkben 1831 nya-
rán 93 áldozatot 
követelt.
Szeretnénk köszö-

netet mondani mindenkinek, aki bekapcsolódott a 
gyűjtésbe és hozzájárult, hogy nevét a községi lap-
ban nyilvánosságra hozzuk. 
Köszönet az adományozóknak:

Tibor Barczi
Ing. Jozef Belovič
Mgr. Juraj Boženík a Mgr. Soňa Boženíková
Rozália Hambalková
Ing. Jaroslav Hlavatý a Irena Hlavatá
Mgr. Radovan Hlavatý
Marcel Horváth
Mariana Keszelyová
PaedDr. Eva Klincková
Edita Kočišová
PaedDr. Adriana Kupková
Zdeňka Marčeková
Helena Molnárová
Denisa Mocková
Marcela Nagyová
Ing. Tomáš Rábek, PhD.
Atilla Sopronyi
PaedDr. Jazmína Székházi Hlavatá
OBEC Trnovec nad Váhom
...és köszönjük a névtelen adományozóknak is..
Tornóc Község a közeljövőben a kereszt köré 1933-
ban állított kerítést is rendbe hozza, melyet az évti-
zedek alatt a mikroflóra teljesen tönkretett. A fém ré-
szeket speciális fekete festékkel festik majd át, hogy 
megmaradjon eredi arculata. A kereszt mellett egy 
oktató-tájékoztató tábla is lesz, mely a műemlék tör-
ténetét dokumentálja.                I. Mesárošová

Referendum 2023
A lakosság petíciója alapján, melyet augusztus 
24-én fogadtak el, a Szlovák Köztárság elnöknője 
2022. november 4-i 362/2022 Z. z rendelete alap-
ján referendumot hirdetett meg, ahol a szavazók 
erre a kérdésre feleltek: „Egyetért azzal, hogy a je-
lenlegi parlamenti ciklus lerövidítése, illetve befejezése 
népszavazással, avagy a Nemzeti Tanács határozatá-
val, a Szlovák Köztársaság Alkotmányának módosítá-
sával megvalósítható?“
A referendum napját 2023. január 21-re, szombat-
ra tűzték ki.
Tornóc Községben a referendumra két választói 
körzetet hoztunk létre. A választók jegyzékébe 
2 234 választásra jogosult lakost jegyeztek be, 
szavazatát 503 választásra jogosult polgár adta 
le. A részvétel tehát 22,51 % volt. 
Az érvényes szavazatok száma 502 volt, 492 
IGEN és 10 NEM szavazat érkezett be.

I. Mesárošová

Nemzetközi nőnap
Ez az a nap, melyet minden évben március 8-án 
ünneplünk. Ez egy nemzetközileg is elismert ün-
nep, melyet az Egyesült Nemzetek Szervezete 
hirdetett meg 40 ezer New York-i varrónő 1908-
as  sztrájkjának emlékére. Ezek a nők a rövidebb 
munkaidőért, magasabb bérért, szavazati jogai-
kért és a gyermekek dolgoztatásának megszünte-
téséért sztrájkoltak.
Csehszlovákiában ezt a napot először 1921-ben 
ünnepelték meg, a második világháború alatt 
megszüntették, majd 1945-ben újították fel. A nő-
napról mi is megemlékeztünk, a kilencedikes Fi-
lip és Jakub minden nőt és lányt virággal köszön-
tött, aki aznap ellátogatott a községi hivatalba. A 
virágnak és a kedves szavaknak a Gondozói Szol-
gáltatások Házának kliensei is örültek. A nemzet-
közi nőnap kellő alkalom arra, hogy értékeljük a 
nők társadalmi jelentőségét és köszönetünket fe-
jezzük ki nekik.          I. Mesárošová
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A falu életéből
Társadalmi rovat

  Gratulálunk a jubilánsoknak

  Július Udvaros
  Beata Kováčová
  Agneša Nagyová
  František Závadský
  Anna Ruislová
  Justína Csányiová
  Jozef Hanzlík
  Klára Fülöpová
  Terézia Pavelková
  Terézia Tóthová
  Júlia Petrovičová
  
   Újszülöttek

  Jozef Ludovický
   Natália Krišková
   Dominik Kovács
   Viktória Kovácsová
   Emily Tvorík
   Maximilián Scharinger
  
   Házasságot kőtöttek

   Tibor Gyepes és Simona Gujberová

  Elhunytak

   Juliana Slížová, 82-éves
   Ladislav Jobbágy, 81-éves
   Michal Varsányi, 84-éves
   Verona Liptaiová, 86-éves
   Irena Bartová, 95-éves
   Karol Molnár, 82-éves
   Margita Kissová, 91-éves
   Mária Tóthová, 70-éves
   Peter Bugár, 67-éves
   Ján Mirt, 74-éves
   Helena Hajtmanová, 89-éves
   Július Lacko, 80-éves
   Dezider Mészáros, 87-éves

A községi könyvtár történelméből
A tornóci könyvtár kezdetei a 20. század elejére nyúlnak vissza. 
1919-ben elfogadták a községi nyilvános könyvtárról szóló 
430/1919-es törvényt, mely a könyvtárak terén Európai szinten 
is a legjobbak közé tartozott. A törvénnyel összhangban kezde-
ményezték a könyvtár létrehozását, és a közös képviselők 1924-
ben jóváhagyták a többnyire magyar nyelvű könyvek vásárlását 
1000.- Kčs értékben. 1924-ben megalakult a Slovenská beseda kö-
nyvtára is, mely szlovák könyvekkel dolgozott.
1946-ban a könyvtár 232 könyvvel rendelkezett, 50 olvasója volt, 
79 könyvet kölcsönöztek ki. Új könyvek vásárlására 2 967.- koro-
nát szántak. A könyvtár nem rendelkezett saját épülettel, e célra 
az akkori helyi nemzeti bizottság egyik helyiségét használták.
1947-ben került sor a Matica slovenská akciójára „Segítsük a 
visszatért szlovákokat” címmel. E gyűjtés célja a könyvtárak 
létrehozása volt Dél-és Kelet-Szlovákia területén. Tornóc lakossá-
ga is bekapcsolódott a gyűjtésbe, pénzadományokkal is, összesen 
4 654.- Kčs gyűlt össze.
Az Érsekújvári Járási Népművelési Központ inspektora 1948-ban 
megállapította, hogy a község lakosságának zöme még mindig 
magyarul beszél, ezért állandóan a szlovák sajtót kell propagálni, 
író-olvasó találkozókat szervezni. A felügyelő megállapítása sze-
rint a tornóci könyvtárnak volt az egész járásban a legnagyobb 
könyvállománya. A község évente 5 000.- koronával járult hozzá 
a könyvek vásárlásához. A könyvtárnak saját olvasóterme volt.
1958-ban a könyvtár heti egyszer, keddi napon tartott nyitva. 
Ami a könyvállományt illeti, kevés gyermekirodalommal ren-
delkezett. Még mindig a HNB (mai nyugdíjasklub) épületében 
kapott helyet. A könyvtár 1962-ben a régi iskolába költözött (ma 
10 lakással rendelkező ház, 584-es házszám). Egyszer egy héten 
volt nyitva, hétfőn délután. Ekkor 265 olvasót tartottak nyilván.
1964-ben 66 kötet ifjúsági könyv alkotta a könyvtár állományát, 
1 800 kötet volt a szórakoztató irodalom, 380 a politikai, 220 a 
mezőgazdasági irodalom. 1978-ban a könyvárnak két helyisége 
volt 40 m2 területen. A kölcsönzési időt naponta 15-19 óra közé 
tették, kedd kivételével, ebben az évben az idősebb, mozgáskép-
telen személyeknek bevezették a könyvek kiszállítását.
1990-ben a könyvtárat a kulturális központba helyezték át, s min-
dmáig ott is maradt. Az olvasók 8 500 könyvből kölcsönözhetnek, 
de az állományt állandóan utána töltjük. A fenntartó Tornóc Köz-
ség dotációjának és a Művészeti Alap támogatásának köszön-
hetően 2022-ben a könyvtár 1200.- euróért vásárolhatott könyve-
ket. A könyvhónap alkalmából pedagógusaik kíséretében az 
iskolások és óvodások is ellátogattak a könyvtárba. Megtudták, 
hogyan működik egy könyvtár, milyen szolgáltatásokat kínál, s 
hogy válhat valaki olvasóvá. Az ilyen látogatás is egyik módja 
annak, hogyan ismertethetjük meg a gyerekeket a könyvtárral és 
annak küldetésével.
A számítógépek és informatika világában is van létjogosultságuk 
és jelentőségük a könyveknek. A könyv a legjobb és legelterjed-
tebb ajándék kicsiknek, nagyoknak. Nincs szükség sok mindenre, 
találni kell egy helyet, egy fotelt vagy kényelmes kuckót, ki kell 
nyitni egy könyvet és hagyni, hadd szárnyaljunk a történettel.

I. Mesárošová
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A műszaki- és kőzterület-fenn-tartó 
részleg

digitális tablák önkormányzati hivatalnal és a Nitriankanál

az óvoda mellett új kerítés keszült

elektronikai hulladékok gyüjtésére szolgáló kontenér 
került a kulturház elé

ha komposztálóra van szükségük, forduljanak hozzánk
                     PhDr. Ladislav Berecz   

A községi rendőrség 
2022-es tevékenységéről szóló jelentés

 A Tornóci Községi Rendőrség (KR) 2022-es tevékenysé-
gét nagyon sikeresnek mondhatjuk. A KR munkáját négy tag vé-
gezte, közülük egyik hosszú ideje munkaképtelen. A KR tagjai 
preventív járőri tevékenységet folytattak a faluban, főként az esti 
és éjszakai órákban, ügyeltek a közrend betartására, akárcsak a 
lakosok és egyéb személyek védelmére. Több esetben működ-
tünk együtt az állami rendőrség (PZ SR) egységeivel a lakosok, 
azok vagyonának és egyéb községi tulajdonnak a védelmében. 
Az említett időszakban a KR tagjai 499 különféle esetet vizsgál-
tak ki, ezek kihágások, feljelentések voltak, melyeket az állami és 
a vágsellyei városi rendőrökkel együtt oldottak meg. Volt továb-
bá közlekedési helyzet-felmérés, baleseteknél való közreműkö-
dés is. Összesen 177 helyszíni bírságot adtak ki 3105 Є értékben. 
A KR blokkokat állított ki a 372/1990-es kihágásokkal-, 8/2009 
Zz közlekedéssel-, 282/2022 Z. z. kutyatartással- és a 79/2015  Zz 
hulladékkal foglalkozó törvénnyel kapcsolatban is.
 2022 januárjában összesen 33 esetet vizsgáltunk ki, itt a 
KR tagjai 15 bírságot szabtak ki 265 Є értékben, amit helyben ki 
is fizettek. Az említett időszakban számos bejelentéssel is foglal-
koztak, pl. otthoni nézeteltérések, személyek ellenőrzése az esti 
órákban, kóbor kutyák befogása és visszaadása a tulajdonosnak, 
asszisztálás közlekedési baleseteknél – két esetben sebesültek 
is – a vágsellyei városi rendőrökkel, valamint a močenoki ren-
dőrökkel együtt, büntetés illegális szemétlerakásért, a község 
közlekedési helyzetének felmérése, talált iratok, mobiltelefonok 
átvétele és visszaszolgáltatása a hivataloknak, amelyek kiadták.
 2022 februárjában 43 esetünk volt, 19 bírság 350 Є érték-
ben, helyben lerendezve, 5 esetben pedig figyelmeztetéssel meg-
oldva. A KR tagjai segítettek az állami rendőrségnek az eltűnt 
személyek keresésében is. Egy esetben a KR tagjait idős hölgy-
höz hívták, aki balesetet szenvedett saját udvarán, itt kihívták 
a gyorsmentőt is, el is látták. E hónapban is sok kóbor kutyát 
fogtak be, ezek többnyire visszakerültek a gazdáikhoz. Febru-
árban ismét súlyt fektettünk a megelőzésre a közlekedés terén, 
több gépkocsit állítottunk meg. Ilyenkor büntetést fizettek, vagy 
figyelmeztetést kaptak. A KR tagjai egy 79/2015-ös hulladékról 
szóló törvényből adódó bejelentést kaptak, amit továbbítottak a 
járási hivatal környezetvédelmi osztályára.
 2022. március – a KR tagjai 49 esetet vizsgáltak ki, 20 bír-
ságot szabtak ki 345 Є értékben, ezeket helyben fizették, 7 eset-
ben figyelmeztetést adtak. E hónapban ki kellett vizsgálni né-
hány családon belüli és szomszédok közti viszályt is. Két esetben 
feljelentés érkezett a 372/1990 Zz törvény 49 § első bekezdése d/ 
pontjának értelmében,  ezt a Vágsellyei Járási Hivatalba küldték. 
Egy esetben tömeges verekedéshez hívtak ki minket a község 
központjában lévő vendéglő elé. A helyzet csillapítása érdeké-
ben kihívtuk a močenoki csendőröket is, mivel itt garázdaság 
esete állt fenn. A megelőzés fontosságára községünkben most is 
ügyeltünk, főként a közlekedés biztonságát és folyamatosságát 
tekintve, több kocsit állítottunk meg, a sofőrök figyelmeztetést, 
bírságot kaptak. Mint mindig, most is befogtunk 6 kóbor kutyát, 
többségüket visszaadtuk a gazdájuknak, néhányat a községnél 
ketrecbe helyeztünk, majd a kutyamenhelyre vittünk. 
 2022 áprilisában 19 esetünk volt 4 bírsággal, melyek ér-
téke 65 Є volt. 3 esetben adtunk ki figyelmeztetést. E hónap az 
ukrajnai lakosok biztonsága felügyeletének  jegyében telt, őket a 
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kulturális központban helyezték el. Áprilisban több-
nyire az éjszakai órákban dolgoztunk. A községi 
rendőrséget többek közt olyan személyhez hívták, 
aki öngyilkosságot kísérelt meg, tagjaink időben és 
sikeresen avatkoztak be, kihívták a gyorsmentőt és a 
rendőrséget. Egy további esetben tagjainkat a 112-es 
számon riasztották egy személyhez, aki az állomá-
son esett össze. Mivel tagjaink elvégezték az első-
segélykurzust, az automatikus elektro-defibrilátor 
(AED) használatával együtt, s benne vannak az AED 
databázisban, a helyszínre hívták őket. Érkezésük-
kor azonban az említett személy már nem mutatott 
életjeleket, s a 112-es telefonvonalban lévő dolgozó-
val való konzultáció után az lett a döntés, hogy az 
AED-et nem alkalmazzuk. E hónapban is érkeztek 
feljelentések a 372/1990 Zz 49. § 1. bekezdésének 
d/ pontjával kapcsolatban, ezt a Vágsellyei Járási 
Hivatalnak adtuk át. Őrjáratunk szolgálat közben 
tűzesetet fedezett fel, a tűz kicsi volt és időben el 
is oltottuk. A helyszínen gyerekeket kaptunk rajta, 
akik tettüket be is ismerték. Az esetet szüleikkel és 
az alapiskolával oldottuk. A KR tagjait két esetben 
ittas személyhez hívták. Az egyikhez gyorsmentőt 
is kellett hívni, mivel látható sérülései voltak.
 2022. május – 49 esetünk volt, 20 bírsággal 
/360 Є/, többségben helyi rendezéssel, 7 pedig figyel-
meztetés volt. Öt esetben hívtak ki minket szomszé-
dok viszályához, ezeket figyelmeztetéssel oldottuk 
meg. E hónapban a KR-t egy olyan személyhez is ki-
hívták, akit kutya támadott meg. Ezt is megoldottuk, 
a gazda pénzbírságot kapott. Itt a károsult nem sebe-
sült meg. Érkezett bejelentés egy olyan telekről, ahol 
elburjánzott a gyom. A területet felmértük és az ese-
tet jelentettük a járási hivatal környezetvédelmi osz-
tályának. A további bejelentett kihágás a 372/1990-es 
törvény 50. § 1. bekezdését érintette, de határidőn túl 
adták be, s elrendezés után az irattárba került. Ebben 
a hónapban, mint az előzőben is, olyan személyhez 
hívták a KR tagjait, aki elájult, AED élesztésre volt 
szükség, de sajnos nem sikerült rajta segíteni. A KR 
idén ellenőrzést kapott a Belügyminisztériumtól a 
fegyverek és lőszerek nyilvántartását illetően, mely-
nek során nem találtak hiányosságokat. Ellenőriztük 
a községben a közlekedési szabályok betartását is. A 
kihágásokat büntetés fizetésével rendeztük.
 2022. június – 42 eset, 16 pénzbírság 275 Є ér-
tékben melyeket helyben fizettek, 4 esetben adtunk 
figyelmeztetést. E hónapban többször nyújtottunk 
segítséget az állami rendőrségnek és a vágsellyei 
városi rendőröknek. Többször jelentettek be szaba-
don engedett kutyákat. Az ebeket befogtuk, vissza-
adtuk a gazdájuknak, mert el voltak látva chippel. 
Ellenőriztük a közlekedési szabályok betartását is, 
több gépkocsit állítottunk le és vezetőjüket megbír-
ságoltuk. A környezetvédelmi kihágások kapcsán 
többször találkoztunk a járási hivatal dolgozóival is. 
Ebben a hónapban voltak a községben a falunapok. 
Tagjaink a helyszínen ügyeltek a közrend betartásá-

ra, a rendezvényen nem került sor semmilyen tör-
vényszegésre.
 2022 júliusában 52 különféle esetet oldot-
tunk, 14 pénzbírságunk volt, 220 Є értékben, hely-
ben fizették, és 3 figyelmeztetés is volt. A 79/2015 
Zz hulladékról szóló törvénnyel kapcsolatban 3 ki-
hágást tapasztaltunk, melyeket átengedtünk a járási 
hivatal környezetvédelmi szakosztályának, egyik 
eset biohulladék engedély nélküli meggyújtása volt. 
A KR két esetben olyan feljelentést oldott meg, mely 
az éjszakai nyugalmat és a szomszédok viszályát 
érintette. A helyzetet sikerült megbeszélni. Ki kellett 
mennünk olyan személyekhez is, akik alkohol hatása 
alatt álltak. Őket hazaszállítottuk, értesítettük a csa-
ládot. Egyikük sem sérült meg. Most is adtunk vissza 
g a z -
dájuk-
n a k 
kóbor 
k u -
t y á -
k a t , 
t e r -
m é -
s z e -
t e s e n 
figyel-
m e z -
tetést kaptak.
 2022 augusztusában 43 esetünk volt, 16 
pénzbírság (275 Є) helyben fizetve, illetve 5 figyel-
meztetés. Együttműködtünk egy közlekedési bal-
esetnél, s a mentő érkezéséig elsősegélyt nyújtot-
tunk a sérülteknek, s ott maradtunk a helyszínen, 
amíg az összetört gépkocsikat el nem távolították az 
útról. Most is az alkohol játszotta a főszerepet a csa-
ládi veszekedéseknél, melyekhez kihívtak bennün-
ket. Az állami rendőrökkel együttműködve sikerült 
megtalálnunk egy lopott biciklit, melyet vissza is 
szolgáltattunk a tulajdonosnak. Most is figyeltük a 
község közlekedési helyzetét és a gépkocsikat, me-
lyek közlekedési szabálysértést követtek el, ők helyi 
bírságot fizettek. 
 2022. szeptember – 43 eset, 13 pénzbírság 
(235 Є), melyet helyben megfizettek, 6 esetben pe-
dig figyelmeztetést adtunk. Ebben a hónapban a 
parkolást illető megelőzésen volt a hangsúly, ebből 
kifolyólag a Jatai utcán parkolást tiltó jelzést festet-
tek. 2023-ban ismét megakadályozzuk, hogy a jár-
dán parkoljanak, hisz az elsősorban a járókelőké, 
gyalogosoké. A megelőzés a közlekedés biztonságát 
és folyamatosságát is szolgálja, a kihágást elkövető 
gépkocsikat megállítottuk. Egy esetben a KR tagjait 
tragikus eseményhez is hívták, gyalogost ütött el a 
vonat. Elsőként érkeztek, hívták a mentőket, iden-
tifikálták a személyt, aki ütközésnél az élettel össze-
egyeztethetetlen sérüléseket szenvedett. Szeptem-
berben a tagok sikeresen abszolválták a lövészeti 

A községi hivatal tájékoztat...
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vizsgát is.
 2022. október – a KR 46 esetet vizsgált meg, 
18 bírságot szabott ki 305 Є értékben, helyi fizetés-
sel illetve 4 figyelmeztetéssel. Most is nagy súlyt 
fektetünk a prevencióra. A helyi alapiskolában a 
Belügyminisztérium irodájával karöltve beszélge-
tést szerveztek, melyen a „bántalmazás és iskolai 
kiber-bántalmazás” volt a téma. A tanulók értékes 
információkat szerezhettek és tanácsokat kaptak az 
élethez. A további beszélgetés a kóbor kutyák befo-
gásáról szólt Résőová Natália közreműködésével, 
aki e terület felelőse. A jövőben az iskola területén 
számos preventív akcióra kerül sor, mivel a felvilá-
gosításra és az ifjúság tájékoztatására nagyon nagy 
szükség van, és sikerrel jár az ifjúság iskolai nevelé-
sében.
2022. november – 45 eset, 13 pénzbírság (250  Є), me-
lyeket helyben fizettek, 4 esetben pedig figyelmez-
tetést kaptak. E hónapban a KR többet járőrözött a 
helyi temetőben, mivel sok volt a látogató. Több volt 
a kóbor kutya, és novemberben nő a közlekedési 
balesetek száma is. Egy esetben komoly sérüléseket 
tapasztaltunk. Tagjaink elsősegélyt nyújtottak, min-
den szükséges segítséget kihívtak és biztosították a 
terepet. Két esetben olyan személyhez hívták ki a 
községi rendőröket, akik alkohol hatása alatt álltak. 
Egyikükhöz gyorsmentőt hívtunk, esés következté-
ben láthatóan megsérült. A 11. hónapban ellenőr-
zést kaptunk fegyverekre és lőszerre, hiányosságo-
kat nem találtak.
 2022. december – a KR 35 esetet ellenőrzött. 
9 esetben, 160 Є értékben pénzbírságot  szabtunk 
ki, helyben megfizetve, a figyelmeztetések száma 
9 volt. E hónapban egy otthon talált lőfegyvert is 
bejelentettek. Bejelentés után kihívtuk a močeno-
ki rendőröket és átadtuk nekik az esetet. Tagjaink 

járőrözés közben karambolozott autót találtak gép-
kocsivezető nélkül. Az állami rendőrséggel együtt-
működve megkerült a tulajdonos, aki sokkot kapott 
a baleset után és a helyszínről hazament. Mivel ag-
gódtak az egészségi állapota miatt, jogaikkal élve 
bementek a telekre, kinyitották a házat. Ott találták 
az urat sokkos állapotban, de nem voltak sérülései, 
nem kért ellátást. A személygépkocsit a vontató-
szolgálat elhúzta a helyszínről. Ebben a hónapban 
több kutya is elfutott otthonról, befogtuk őket és 
visszaadtuk gazdáiknak.
 Végezetül megállapíthatjuk, hogy a Tornóci 
Községi Rendőrség 2022-es tevékenysége összhang-
ban volt az SzK alkotmányával, törvényeivel és álta-
lános érvényű rendeleteivel, melyek az élet, egész-
ség és a vagyon védelmére vonatkoznak.
 A KR tagjai igyekeznek a továbbiakban is 
még hatékonyabbá tenni tevékenységüket mind 
kvalitatív, mind kvantitatív szempontból. Igyek-
szünk rávenni a lakosokat a törvények, előírások, 
rendeletek betartására, a közrend védelménél hang-
súlyt fektetünk s megelőzésre, rendszeres ellenőr-
zéseket végzünk, igyekszünk megoldani a lakosok 
problémáit, aktívan bekapcsolódni a társadalmi-, 
kulturális-, sport- és egyéb rendezvények szerve-
zésének ellenőrzésébe. A KR szeretne a községben 
preventíven működni, beszélgetéseket, eladásokat 
tartani az iskolásoknak különféle témákra, pl. biz-
tonság a közutakon, függőségek, bántalmazás, a 
szociális háló biztonságos használata. Tevékenysé-
günk a szeniorok körében az egészségvédelmi, va-
gyonvédelmi előadásokra irányul, mert róluk sem 
feledkezünk meg.

Gabriel Réső százados
A Tornóci Községi Rendőrség parancsnoka        

Jelentés az iskolapadból…
…iskolánk elfogadva a meghívást részt vett Nyit-
ra megye iskolai floorball versenyén. A verseny 
2023.2. 17-én zajlott a močenoki sportcsarnokban, 
ahol a 6-9. évfolyam tanulói mérték össze tudá-
sukat. A versenyt a močenoki floorball-klub szer-
vezte az FBC INFERNO OZ polgári társulással 
karöltve. A versenynek csak egy fordulója volt, 
az ún. Szuperfinálé, mely útmutató az iskoláknak 
a jövőre nézve. Tanulóink becsülettel képviseltek 
bennünket. A GRANDE FINÁLÉ-ban a močenoki 
iskolásokkal mérték össze tudásukat és az előkelő 
2. helyezést szerezték meg, köszönet nekik.
…2023. február elején diákjaink Čertovicán, a sí-
központban sítanfolyamon vettek részt, a STIV 
panzióban voltak elszállásolva. A sítúrára 33 ta-
nuló érkezett PaedDr. Róbert Mittermayer, Mgr. 
Lucián Kašuba és Mgr. Marcela Paľová vezetésé-
vel. A diákok egészségi állapotáról Ing. Michaela 
Tusková egészségügyis gondoskodott, ezért nagy 

köszönet illeti őt. Érkezés, elszállásolás és ebéd 
után megkezdődött a tanfolyam. Másnap vihar 
volt, így rövid sétára mentünk és ismerkedtünk a 
környékkel. A többi nap már terv szerint zajlott. 
A gyerek sítudásukon kívül számos élményt vit-
tek haza. A sítúra alapelemekből – járás, fordulás, 
kilépés, esés, síelés alapjai – állt. Szabadidejükben 
a gyerekek relaxálhattak és közös aktivitásokon 
vettek részt, melyeket a pedagógusokkal együtt 
szerveztek. Mivel más iskolákból is voltak itt gye-
rekek, versenyezhettek velük, a dombon össze-
mérhették tudásukat, s barátságokat is köthettek. 
Szeretnénk kiemelni a szállást és a kiváló ellátást 
a STIV panzióban, köszönjük a tulajdonosnak és a 
személyzet valamennyi tagjának.
PaedDr. Róber Mittermayer

Elsősök beíratása
A Szlovák Köztársaság területén élő minden szülő 
illetve törvényes képviselő köteles első osztályba 
beíratni azt a gyermeket, aki 2023.8.31-ig betölti 
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Jelentés az iskolapadból
hatodik életévét. Ez a kötelezettség a gyermek ál-
landó lakhelyéhez kötődik, vagy egy más iskolá-
hoz, amelyet a szülő választ. Fontos, hogy a meg-
adott időpontban megjelenjenek a kiválasztott 
iskolába való beiratkozáson.
A 2016.9.1 – 2017.8.31 között született gyerekeket 
íratják most be, s azokat, akik tavaly halasztást 
kaptak. A kötelező iskolalátogatás alól senki sem 
mentesül. Beiratkozáskor be kell jelenteni azokat 
a gyerekeket is, akik egészségkárosultak, s erről 
hivatalos papír is szükséges.
Az 1. osztályba való beíratás a 223/2024-e tan-
évre az iskolában lesz 2023. április 3-5 között a 
gyermek jelenlétében. Fontos magukkal hozni a 
gyermek születési anyakönyvi kivonatát, a szülő 
illetve törvényes képviselő személyigazolványát 
illetve a meghatalmazást, ha a szülő nem tud 
részt venni a beiratkozáson.
A pedagógusok a beiratkozáson megállapítják a 
gyermek iskolaérettségét. Felmérik alapvető kész-
ségeiket, pl. ismerik-e a színeket, a geometriai 
alakzatokat, az alapvető számokat, le tudják-e írni 
a nevüket. De ez nagyon rövid idő arra, hogy fel-
mérjenek mindent. A beiratkozás nem diagnosz-
tizálásra szolgál, hogy a gyermek iskolaérett-e 
vagy sem. Hogy a korát tekintve iskolaérett-e, 
ezzel a kérdéssel a szülőknek kellene foglalkozni, 

beszélni a 
tanítókkal, 
ha pedig 
k é t s é g e i k 
vannak az 
iskolaérett-
séget illető-
en, el kell 
látogatni a 
pedagógi-
ai-pszicho-
lógiai ta-
nácsadóba.

Ha a gyermek 6 éves korára nem érte el az iskola-
érettséget, az igazgató a szülőírásbeli kérvénye 
alapján nulladik évfolyamba sorolhatja a gyerme-
ket. Itt kötelező a gyermekorvos és pszichológus 
belegyezése és az iskola előtti kötelező oktatás 
folytatásával.
Iskolánk weboldalán részletes útmutatót találnak 
a beíratásokkal kapcsolatban, akár otthonról is. 
Ez azonban nem jelenti azt, hogy nem kell szemé-
lyesen részt venniük A nyomtatványokat otthon, 
nyugodt körülmények között kitölthetik, s mail-
ben elküldhetik nekünk. Ezeket kinyomtatjuk, el-
lenőrzésre és aláírásra elkészítjük Önöknek, ami-
kor személyesen eljönnek a gyermekkel együtt.
Azok a szülők, akiknek nincs módjuk az EDU-

PAGE segítségével kitölteni a nyomtatványokat, 
nem kell aggódniuk, a beiratkozáskor az iskolá-
ban kitöltik azt, de esetlege felhatalmazás esetén 
a meg nem jelent törvényes képviselőnek be kell 
küldenie a kitöltött és általa aláírt papírt.
Katarína Tusková

Elsősök beíratása a pedagógus 
szemszögéből…

Az én fontos napom
Beiratkozás előtt sok anyuka aggódik, hogy éli 
majd át csemetéje e fontos napot. Ezek sokszor 
n a g y o b b 
a g g o d a l -
mak, mint 
amilyet a 
g ye r m e k -
nél meg-
f i g y e l h e -
tünk.
Az iskolá-
ban a be-
iratkozást 
g o n d o s 
előkészület 
előzi meg tapasztalt pedagógusok vezetése alatt. 
Ez Tornócon is így van, s jelen vannak az óvó né-
nik is.
Felmérik a gyermek felkészültségét, hogy bírni 
fogja-e az első osztályt. S mindezt természetes 
találkozás során. Beszélgetnek, rajzolnak, értel-
mi képességeikhez alakított feladatlapot kapnak. 
Olyan feltételeket teremtenek, hogy a szülő és a 
gyermek is kellemesen érezze magát.
A jövendő elsőshöz a kezdeti kontaktust számít-
va úgy állunk hozzá, hogy ez életének fontos ese-
ménye. Kedves szülők, épp ezért ne vizsgának 
tekintsék ezt a napot. Ez majd később fogja csak 
érinteni a gyermekeket. Beíratásnál új tapasztala-
tokat szerez a gyermek, egy más világgal ismer-
kedik. Erre elsősorban Önök készítik fel őt. Ha 
Önök is bizonytalanok, idegesek, szoronganak, 
ezt átvihetik kislányukra, kisfiukra. S ez, tud-
juk, senkinek se jó, nincs rá szükség. Ezt senki 
se akarja. Bíznunk kell gyermekünkben, biztatni, 
megerősíteni őt az új fontos eseményekben, amik 
várnak rá. Hogy új és érdekes dolgokkal fog ta-
lálkozni, megismerik őt a pedagógusok és ő is a 
tanítóit. S ott megmutathatja nekik, milyen ügyes.
Tisztelt szülő, örülünk Önöknek és a kincsnek, 
amely később kezeink alatt csiszolódik majd gyé-
mánttá, melyet Önökkel együtt fogunk a legszebb 
alakúvá formálni.
Anyu, apu, én képes vagyok rá! Higgyetek nekem 
és meg fogtok lepődni.    Mgr. Ingrid Fülöpová    
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Klub JDS
Az elmúlt év záró rendezvénye azon jubilánsok köszöntése volt, 
akik 2022 második félévben ünnepelték kerek születésnapju-
kat. A tagokat már érkezéskor apró ajándékokkal fogadtuk, 
bevezetőben Katarína Zalubelová üdvözölte a megjelenteket, 
akiknek Mgr. Oliver Berecz polgármester is gratulált és meg-
ajándékozta őket. Ezután elkezdődhetett a program második 

része , 
m e l y 
kis ka-
rácso -
nyi ün-
nepség 
v o l t 
tombo-
l á v a l . 
81 tom-
b o l a -
d í j u n k 
v o l t , 

több mint 700 tombolajegyet adtunk le. Tagjaink kiváló kará-
csonyi káposztalevesének és finomságainak elfogyasztása 
mellett jól elbeszélgettek, recepteket és karácsonyi szokáso-
kat osztottak meg egymással. 2022.12.19-én részt vettünk a 
karácsonyi vásáron, melyet a községi hivatal szervezett. Mé-
zeskalácsaink, sós és édes ostyáink, karácsonyi kézműves 
ajándékaink nagy sikert arattak. Ebéd után meglátogattuk a 
Gondozói Szolgáltatások Házában élő tagjainkat, ajándékot 
is vittünk nekik. A helyzet komolyságára való tekintettel az 
intézmény ajtajában adtuk át az ajándékokat. Bízunk benne, 
hogy idén már közvetlenül az otthonban is meg tudjuk majd 
látogatni őket. 
A 2023-as év a szeniorok találkozójával kezdődött, melyre a 

községi hivatal üléstermében került sor. Bevezetőben Jola-
na Hečová szavalt, majd ismertette velünk Michal Kotian, a 
JDS újonnan megválasztott elnökének levelét, melyben meg-
köszönte munkánkat, minden jót, elsősorban egészséget, 
boldogságot, örömet kívánt nekünk. Második találkozónk az 
egyedül élő szenioroknak nyújtott segítség jegyében zajlott. 
Jolana Hečová bemutatta nekik a „Monitoring seniorov” be-
rendezést és elmagyarázta az ezzel kapcsolatos részleteket. 
Elmondta nekik a „szülői bónusz” lényegét is.
Március 6-án került sor évzáró gyűlésünkre. A tagok és ven-
dégek – Jozef Kúrňava  járási elnök és Ing. Gašpierik al-
polgármester – üdvözlése után a gyűlés vezetését Izabela 
Kaláziová vette át. A 2022-as évi tevékenységről és a 2023-
as évi tervekről szóló jelentést Jolana Hečová olvasta fel, a 
2022-es év gazdálkodásáról szóló jelentést és a 2023-as év 
anyagi eszközei kimerítésének javaslatát Valéria Horváthová 
ismertette. A vita után, melyben felszólalt Jozef Kúrňava, Mgr. 
Szovics Zita, a  Csemadok helyi alapszervezetének bizottsági 
tagja és Jolana Hečová, a gyűlést a szeniorok himnuszával, a 
„Zahučali hory, zahučali lesy”dallal zártuk. Ezután következett 
a második rész, a nemzetközi nőnap ünneplése. Ing. Gašpi-
erik alpolgármester ünnepi beszéde után minden nőtagunk-
nak egy szál gyönyörű rózsát nyújtott át. Folytattuk a baráti 
beszélgetést, megkóstoltuk a finom szendvicset, pogácsát, 
süteményeket.
E hónapban vár ránk egy színházlátogatás a nyitrai Andrej 
Bagar Színházba, Božena Slančíková Timrava „Rozsobáše“ 
című művét tekintjük meg, majd megnézzük a színházban lét-
rehozott „Holokaust” kiállítást. Bízom benne, hogy az előadás 
mindenkinek tetszeni fog és a kiállítás is felkelti érdeklődé-
süket.

Jolana Hečová

A Csemadok életéből
Farsangi mulatság
A Csemadok helyi szerveze-
te a két éve covid-szünet után 
ismét farsangi bált szervezett. 
Mi, szervezők, a bizonytalan-
ba mentünk, mert meg volt 
adva a minimális létszám ah-
hoz, hogy a terem megteljen. 
Az utolsó héten már kirajzo-
lódott a helyzet, látszott, hogy 
megrendezhetjük a 29. farsangi 
bált, melynek dátumát február 
18-ra tűztük ki. A szervezők és 
a Csemadok vezetősége úgy 
rendezte be a kultúrház termét, 
hogy a vendégek minél kellemesebben érezhessék 
magukat. Amikor a terem megtelt, a mulatságot 
magyar nyelven Szabó M., szlovák nyelven pedig 
Székháziová J., nyitotta meg. A koccintás után a 
táncparkett a szórakozók rendelkezésére állt. Va-
csora után és éjfél előtt tombolát húztunk, 45 sze-

rencsés nyertes örülhetett a tomboladíjaknak. A 
jó hangulatot a sókszelőcei Atlantic Jazz együttes 
biztosította, amely valóban kivilágos kivirradatig 

játszott. Az asztalokról 
N. Lovászová sütemé-
nyei sem hiányozhattak. 
A bálozóknak rövid volt 
a szórakozás, sajnálták, 
hogy haza kellett menni-
ük. Mindenkinek köszön-
jük, aki hozzájárult a tom-
boladíjakhoz, azoknak 
is, akik biztosították a jó 
hangulatot, és köszönjük 
a polgármester úrnak is, 
aki ingyen bocsátotta ren-

delkezésünkre a kultúrházat. A szervezők ezúton 
hívják meg Önöket a következő évi, jubileumi 30. 
bálunkra.
Pálinkafesztivál
2023.3.4-én a Csemadok helyi alapszervezete Tor-
nóc Község támogatásával megrendezte a község 
és a környék legjobb pálinkája címért folyó ver-
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Aranyeső a tornóci FARAO 
voltízsklubban

A Tátra alatt, festői környezetben található Spi-
šská Teplica adott otthont a Barel Cup verseny-
nek, mely 3 részből áll, és a győztesek nevét 
egy hatalmas kupára vésik, mely egész évben 
kíséri őket, s nagyságával még a híres Stenley 
kupán is túltesz. A második fordulóra Kassán ke-
rül sor, a harmadik kört pedig a tornóci FARAO 
klub zárja. Annak ellenére, hogy a Tátrába csak 
a klub töredéke utazott ki és Laura Lenčéšová 
edző az összeállítást a gyerekek számához 
kellett igazítsa, a tornóci lovastorna képviselői 
minden kategóriában, ahol indultak, érmet sze-
reztek. Nagyová Katarína az idősebb lányok ne-
héz kategóriájában a kötelező gyakorlatok után 
kecsesen mutatta be a szabadon választottakat 
is, jutalma aranyérem volt. A fiatalabb lányoknál 
ezüstérmet szerzett Nelka Pčolová, a bronzér-
met pedig Dorotka Kozárová nyerte el. A 9 év 
alatti gyerekek nyakába is aranyérem került. A 
barel sorozat Kassán folytatódott, ahonnan a 
tornóciak ismét három aranyat hoztak el. Kata-
rína Nagyová bebizonyította, hogy kategóriájá-
ban nincs konkurense, s győzelmet aratott. Ema 
Dudonová egészségi problémái után mobilizálta 
magát, s a junior kategóriában sikerült megsze-
reznie a győzelmet. A 9 év alatti gyerekeknél is 
a JK Farao volt a király, ismét aranyat szerzett.
A Barel Cup kicsúcsosodása a harmadik ver-
seny volt Vágkirályfán, melyet a tornóci Farao 
klub szervezett. A tökéletesen összehangolt, 
nehéz gimnasztikai elemekkel tűzdelt összeállí-
tás előre jelezte, hogy nehéz lesz a harc az ére-
mért. Ennek ellenére klubunk még több érmet 
zsebelt be, mint az előző körökben. A startnál 
az egész klub indult, hiszen az anyagi helyzetre 
való tekintettel mindenki nem utazhatott kétszer 
Kelet-Szlovákiába. Ema Dudonová ismét meg-
villantotta tehetségét, önmegtartóztatásával és 
tapasztalatával újra le tudta győzni a juniorokat, 
akik fél évet edzettek gimnasztikai trénerekkel 
is. Fél év kihagyás után tökéletes kötelezőt fu-
tott, itt már előnyre tett szert a konkurenciával 
szemben, és ismét győzedelmeskedett. Aranyat 
szerzett Katarína Nagyová is (időseb nők), s 
megmutatta, hogy a nemzetközi versenyhez is 
„vasat tart a tűzben”. Fiatalabb nőknél Nelka 
Pčolová bronzot szerzett. A 9 év alatti gyerekek-
nél a Farao nem csak aranyat, hanem ezüstöt 
is nyert. A szenioroknál a Flashdans tánc-témá-
ra készült összeállításban a JK Farao szintén 
aranyérmet érdemelt ki.
A barel sorozat után a klub lovasversenyekre ké-
szül, s községünket nem csak a magyaroroszági 
Kaposváron, az osztrák Stadl Paur-ban, a svéd 
Flyinge-ban és a cseh Frenštadt pod Radhoš-
tem-ben, hanem itthon is képviseli majd a hra-
bušicei, dunatőkési, motešicei, kisrtapolcsányi, 
somorjai és vígľaši színen.
V. Lenčéšová

seny negyedik évfolyamát. A rendezvény rövid történelmét te-
kintve ez volt a legsikeresebb. A versenyzők 35 párlatot hoztak, 
két csoportra voltak osztva. Az elsőbe a gyümölcsből készült tiszta 
pálinkával, a másodikba a hordóban érlelt pálinkával versenyzők 
tartoztak. A zsűri Székházi Pál vezetésével több, mint három órát 
vizsgálta a mintákat. A szakszerű kóstoló után – ahol elsősorban 
az illat tisztaságát, intenzitását, az íz tisztaságát és az íz és illat har-
móniáját értékelték és a sorrendet pontozással állapították meg, 
nem hiányozhatott Tornóc polgármesterének díja sem.
Eredmények:
Tiszta pálinka kategóriája:  
1. Andódi Miroslav - barackpárlat
2. Jancsó Štefan - borpárlat
3. Székházi Pavol - barackpárlat

Érlelt pálinka kategória :  
1. Polák Marek - borpárlat
2. Pintér Július - gyömbérpárlat
3. Andódi Miroslav – Alibernet szőlőpárlat

Tornóc legjobb párlata:  
1. Šmátrala Tomáš - szilvapárlat

Eredményhirdetés után a győztesek átvették a díjakat és a Csema-
dok Asz emléklapját. Ezt követte a kultúrműsor, melyben fellépett 
a helyi énekkar is. Frissítőről a Csemadok-tagok gondoskodtak. 
Minden résztvevőnek nagy köszönet jár a segítségért és együtt-
működésért, már előre örülünk a fesztivál V. évfolyamának.
Évzáró taggyűlés
2023. március 5-én 55 tagunk részvételével a helyi kultúrházban 
megtartottuk évzáró tagsági gyűlésünket. A gyűlésre eljött Mészá-
ros Győző mérnök, a területi választmány elnökségi tagja is. Ér-
tékeltük a 2 0 2 2 - e s 
é v e t , m e l y 
n a g y o n s i k e r e s 
volt. Elfo- g a d t u k 
a 2023-as év mun-
katervét is. A vitá-
ban négy t a g u n k 
szólalt fel, akik po-
zitívan ér- tékelték 
tevékeny- ségünket 
az eltelt időszak-
ban. A k u l t ú r -
m ű s o r s e m 
hiányoz- h a t o t t , 
ahol kellő tisztelettel emlékeztünk meg Petőfi Sándor nagy ma-
gyar költő születésének 200. évfordulójáról. Jubilánsainkról sem 
feledkeztünk meg, virágcsokrot adtunk át nekik. Végezetül a he-
lyi éneklőcsoport fellépésével emlékeztünk az 1848-as szabadság-
harcra. Frissítőt is szolgáltunk fel, a kellemes zenéről pedig J. Polák 
gondoskodott. Nyár végén, mint minden évben most is szerve-
zünk egy erdélyi kirándulást 2023. szeptember 12-16. között. Ez-
úton hívom fel az érdeklődők figyelmét, jöjjenek el, ismerkedjenek 
meg Európa eme érdekes részének, történelmével, kultúrájával és 
természeti szépségeivel.                    Csemadok ASz          



Társadalmi szervezetek

    12

Tornóci Hírek

A község negyedévente megjelenő, 
információs és hirdetési  lapja  
- A szerkesztőség címe: 925 71 
Trnovec nad Váhom 587, tel. 
031/7781493 - e-mail: obec@trno-
vecnadvahom.sk  
- A kéretlen kéziratokat és fotókat 
a szerkesztőség nem küldi vissza  
-  Az egyes cikkek álláspontja nem 
kell, hogy tükrözze a szerkesztőség 
álláspontját - 
Kiadja: Tornóc Község, IČO 
00306240. 
A szerkesztőbizottság összetétele:  
Mgr. Oliver Berecz, Mária Futóová, 
Dezider Marček, Iveta Mesárošová, Ka-
tarína Tusková 
Grafikai megoldás: Iveta Mesárošo-
vá Nyomda: Ars Spektrum Nitra 
- Példányszám: 100 db - ESZ  SzK 
Kulturális Minisztériuma EV 3433/09  
ISSN: 1338-7774 
Megjelent: 2023 március
A szerkesztőség fenntartja a jogot, 
hogy a megjelenésre szánt cikkeket 
saját belátása szerint sorolja be az 
újság egyes számaiba, és szükség 
szerint lerövidítse vagy átdolgozza 
azokat.  

A horgászok és a téli hónapok
Valamikor a téli időszakban a tevékenység főleg a lékek lét-
rehozásából és megtartásából állt, a befagyott halastavak 
jegén nádat is kaszáltunk. A jégen sokkal egyszerűbb volt 
nádat vágni, mint a nem befagyott területen. A már szemmel 
látható klímaváltozások okán e munkákra télen nincs szük-
ség, s elmondhatjuk, hogy (egy 
rövid időszak kivételével, amikor 
vékony jégréteg alakult ki) az első 
két hónapban csak kis ideig lehe-
tett horgászni.
Tevékenységünk az engedélyek 
kiadására, összesítésére és a múlt 
év tevékenységének kiértékelé-
sére irányult. A vízimadarak téli 
számlálásába – mely minden év-
ben januárban történik a Szlovák 
Ornitológiai Társaság szervezésé-
ben – a Szlovák Horgászszövetség 
is bekapcsolódik, ilyenkor aktuali-
záljuk a kárókatonák (kormoránok) számát horgászterülete-
inken. Január 14-én a VÁH č.2 2-4370-1-1 horgászterületen 
került sor a számlálásra. Ez kb. 300 ha terület, 28 km hosszú 
(a 35.rkm folyókilométertől a 63,1.rkm szakaszon, a vágki-
rályfai víztároló gátjától számítva). E szakaszon 14.00-17.00 

óra között 617 darab kárókatonát számoltak meg. Még ha a 
mozgás miatt hibalehetőségekkel is számolni kell, ez akkor 
is hatalmas mennyiség, s ha a napi 0,5 kg/darab átlagos hal-
fogyasztást vesszük, és e nagy szárnyasok 3-4 hónapig van-
nak itt, el kell gondolkodni afelett, hogy megéri-e őket tovább-
ra is védeni. Ez az év már a második, amikor érvényben van 
a SzK Környezetvédelmi Minisztériumának határozata (MŽP 

č. 0193/2021-9.1(26/2021-rozkl.), 
mely megengedi a riasztást és a 
vadászatot folyó év októbertől az 
elkövetkező év februárja végéig, ha 
betartják a határozatba foglalt felté-
teleket. Ezúton is köszönetet mon-
dunk a Durmutz Vadászegyletnek 
és minden tagjának, aki segített a 
kormorán ragadozásának vissza-
szorításában, rendszeresen vadá-
szatot szerveztek, így segítve ben-
nünket, akár csak a tavalyi évben.
A szokatlan melegedés, melyet feb-

ruár második felében eső is kísért, azt eredményezte, hogy 
Észak-Szlovákiában gyorsan elolvadtak a hótakaró egyes ré-
szei. Ennek következtében az Orava és Kysuca menti folyók, 
patakok hamar telítődtek, néhol 1-es fokozatú árvízkészült-
séget kellett elrendelni.

Ez a víz fokozatosan elért a Vágig, ahol megtöltötte a víztározókat, utolsóként a vág-
királyfait is, ahol ez az áradási hullám annak köszönhetően lett megfékezve, hogy a 
Duna vízszintje nem volt magas és el tudta vinni a vizet a Vágból. Ez a mérsékelt és 
folyamatos árhullám a Vág, a vágkirályfai víztároló és a sókszelőcei vízduzzasztó között 
a szint emelkedését eredményezte, 2023.2.20-án 5.45 – 268 cm (Šaľa Váh) 2023.2.21-
én 23.30 – 374 cm. Ez idő alatt, amíg a vágkirályfai víztározón 500 m3/s víz folyt át, ez a 
mennyiség elegendő volt ahhoz, hogy a csővezetéken keresztül az árvízellenes gát alatt 
megteljen vízzel az Amerika III. Tulajdonképpen egy mellékágról, nem pedig holtágról 
van szó. Hiszen ennek a horgászterületnek regulált vízszabályozása van, mely függ a 
Vág fő folyásában lévő víz szintjétől. Az említett állapotnál a horgászterület kb. 80 %-ra 
feltöltődött.
Bízzunk benne, hogy a tavaszi hóolvadás nem okoz károkat és lehetőség lesz további 
vízfeltöltésre is, hogy az esetleges meleg és száraz nyár ne okozzon gondokat, mint 
2022-ben néhány horgászterületen.
A két év után, amikor a pandémia miatt nem lehetett tömegrendezvényeket szervezni és 
találkozni, 2023.február 25-én a Tornóci Községi Hivatal üléstermében körzeti szerveze-
tünk tagsági gyűlésére került sor.
A gyűlésen 38 tagunk vett részt, két vendégünk is volt a vágsellyei városi szervezettől. 
Az elfogadott program alapján tevékenységi beszámoló hangzott el, ellenőriztük a 2023-
as év főbb feladatainak határozatait, elfogadtuk a tagsági gyűlés határozatát is. Meg-
beszéltük a horgászverseny időpontját az Amerika III. holtágánál, melyre 2023. május 
20-án kerül sor.
A további hónapokban, amikor március 15-től június 1-ig tilos lesz a horgászat, teret 
kapnak a brigádmunkák, rendbe kell hozni a tavak környékét, a bekötőutakat, a Vág 
versenypályáját. Kérünk minden tagot, hogy egyénileg és kisebb csoportokban is jelent-
sék be, mikor lesz szabadidejük, mikor tudnák ledolgozni az órákat, s így hozzájárulni 
horgászterületeink környékének szépítéséhez, hogy az idény alatt használni tudják e 
területeket és hódolhassanak a horgászatnak.
Petrov zdar
A tornóci körzeti horgászszervezet vezetősége
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